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En el saló de Plens de l'Ajuntament de la Vila 
de Quart de Poblet, sent les vint hores i trenta 
minuts (20,30 h) del dia trenta d'octubre de 
dos mil vint-i-tres, es reunixen, sota la 
Presidència de la Sra. Alcaldessa, Dª Cristina 
Mora Luján, les senyores i senyors Regidors 
anotats al marge, assistits pel Sr. Secretari i 
present el Sr. Interventor a fi de celebrar 
sessió ordinària, en primera convocatòria, 
segons ordre del dia rebut. 
 
A l'hora assenyalada, la Sra. Alcaldessa va 
obrir la sessió tractant-se els següents 
assumptes: 

 
 

 

 



 
 

 

1. ACTA ANTERIOR 

S'aprova, per unanimitat, l'acta de la sessió anterior celebrada pel Ple de l'Ajuntament 
el dia 26 de setembre de 2023, acordant la seua transcripció al Llibre Oficial d'Actes. 
 

2. RESOLUCIONS DE LA PRESIDÈNCIA DES DE L'ÚLTIMA SESSIÓ ORDINÀRIA 

Els Srs. Regidors van quedar assabentats de les Resolucions de l'Alcaldia compreses 

entre els núm. 4115/2023 de data 19/09/2023 al núm. 4820/2023, de data 23/10/2023 

de l'exercici de 2023, dictades des de l'última sessió ordinària, estant a la seua 

disposició. 

3. APROVACIÓ DE LES MODIFICACIONS PER COMPLIMENT DELS 

CONDICIONANTS DE L'ACORD D'APROVACIÓ DEFINITIVA DE LA PROPOSTA 

DEL PLA GENERAL ESTRUCTURAL (311456D) 

Vista la tramitació seguida pel que fa a l'aprovació definitiva del Pla General Estructural 

d'aquest municipi, una vegada realitzada l'esmena de les objeccions de la proposta 

última i l'informe emés a aquest efecte per l'arquitecta municipal, 

 
RESULTANT que les actuacions seguides en el procediment d'aprovació del Pla 
General Estructural han donat lloc a l'adopció de l'acord d'aprovació definitiva per la 
Comissió Territorial d'Urbanisme de València adoptat en la sessió que va tindre lloc el 
dia 3 de maig de 2023, en la qual concretament, als efectes que ací interessen, es va 
disposar el següent: 
 
"SISÉ. Quant a la valoració global de l'expedient, i tal com s'ha descrit prèviament, 
el seu objecte és proposar un model de Pla General Estructural que pretén, no sols 
superar la transitorietat del Pla General d'Ordenació Urbana de l'any 2002, sinó 
també preveure un model territorial de futur per a la localitat, adaptat al nou marc 
urbanístic i mediambiental, integrant així mateix les necessitats socials i 
econòmiques de la localitat dins de l'Àrea Metropolitana de València en la qual 
s'integra. 
Es valora positivament el Text Refós del Pla General Estructural proposat, havent-
se esmenat la gran majoria de les consideracions efectuades en l'Acord de la 
Comissió Territorial d'Urbanisme de 3 d'octubre de 2022, tal com es recullen 
detalladament en l'Annex XVIII “Informe contestació a l'Acord de la CTU de 3 
d'octubre de 2022 i als informes sectorials” i que, en síntesis, s'exposa a 
continuació: 

• Quant al model urbà proposat i a la vista de l'últim informe emés per la Direcció 
General d'Aviació Civil en data 26/07/2022, es considera adequat suspendre el 
sector de sòl urbà SR-1 “Elcano” que es proposava requalificar d'industrial a 
residencial, en estar afectat per les Servituds Aeronàutiques de l'Aeroport de 
València que generen afecció acústica per damunt dels objectius de qualitat acústica 
permesos en la legislació, havent de prohibir els usos residencial i dotacionals 
educatiu i sanitari, llevat que “quede acreditat per l'Ajuntament de Quart de Poblet 
que no es produirà un augment del nombre de persones afectades per damunt dels 
nivells de soroll que establix la normativa vigent”, conforme s'indica en els informes 
emesos per la Direcció General d'Aviació Civil, de dates 2 d'octubre de 2019 i 26 de 
juliol de 2022. A més, es troben en tramitació els Mapes Estratègics de Soroll (Fase 
IV) de l'Aeroport de Valènica (sotmesos a informació pública l'11 d'agost de 2022, 



 
 

 

BOE núm. 192), on es planteja una disminució generalitzada de la població 
exposada deguda a la disminució del nombre d'operacions de València respecte la 
fase anterior. Així com per estar en estudi noves edificacions catalogades en el 
sector SR-1, amb motiu de l'esmena en matèria de patrimoni cultural.  

 
Respecte dels sectors SR-2 “Parc Sant Onofre” i SR-3 “Blasco Ibáñez”, en el primer 
s'ha proposat el canvi d'ús dominant d'industrial a terciari (inicialment es proposava 
també l'ús residencial), per la qual cosa, en principi, estarien resoltes les qüestions 
en matèria de servituds aeronaútiques en el sector SR-2, sense perjudici de 
l'informe que emeta la Direcció General d'Aviació Civil. Si bé, el PGE en 
aquests moments seguix pendent de l'emissió de l'informe favorable de la 
Direcció General d'Aviació Civil i, amb posterioritat, l'Ajuntament haurà d'elaborar 
un Pla d'Ordenació Detallada, de conformitat amb els articles 38 i 39 de la LOTUP. 
 
Durant la tramitació, s'ha sol·licitat nou informe a la Direcció General d'Aviació 
Civil, en data 31/03/2023. De conformitat amb el Reial decret 2591/1998, de 4 de 
desembre, sobre l'Ordenació dels Aeroports d'Interés General i la seua Zona de 
Servei, en execució del que es disposa per l'article 166 de la Llei 13/1996, de 30 de 
desembre, de Mesures Fiscals, Administratives i de l'Ordre Social, en el seu apartat 
tercer de la disposició addicional segona, els informes de la Direcció General 
d'Aviació Civil són preceptius i vinculants, s'emetran en el termini de sis mesos i 
transcorregut aquest termini sense que s'haja emés l'informe, s'entendrà que revist 
caràcter disconforme. Ha d'entendre's que els efectes d'eixe informe, o de la seua no 
emissió, es referixen a les matèries objecte d'informe, no a les determinacions del 
Pla General Estructural que no han sigut qüestionades en els informes emesos.[...] 
 
SETÉ. L'article 55, apartats 3 i 4, de la LOTUP establix que:  
“3. Quan les objeccions a l'aprovació definitiva afecten àrees o determinacions tan 
concretes que, prescindint d'elles, el pla es puga aplicar amb coherència, aquest 
s'aprovarà definitivament excepte en la part objecte d'objeccions, que quedarà en 
suspens fins a la seua rectificació en els termes precisats per la resolució 
aprovatòria. Si les objeccions són d'abast limitat i poden esmenar-se amb una 
correcció tècnica específica consensuada amb l'òrgan promotor, l'aprovació definitiva 
es supeditarà en la seua eficàcia a la mera formalització documental d'aquesta 
correcció. La resolució aprovatòria pot delegar en un òrgan subordinat, fins i tot 
unipersonal, la facultat de comprovar que la correcció s'efectua en els termes 
acordats, i, verificat això, ordenar la publicació de l'aprovació definitiva.   
4. A l'efecte dels regulats en l'article anterior, s'entén per correccions aquelles que 
tinguen per objecte la incorporació de modificacions, determinacions o continguts a 
l'instrument de planejament en tramitació, en els termes que s'indiquen en l'acord 
aprovatori supeditat, sense implicar un nou acord aprovatori, o que es referisquen a 
la forma de presentació del document com l'elaboració d'un text refós o altres 
supòsits anàlegs”. 
En aquest cas, les objeccions i objeccions al PGE resulten dels informes ja referits 
de la Direcció General de Cultura i Patrimoni, de la Demarcació de Carreteres de 
l'Estat a la Comunitat Valenciana i de la Direcció General d'Aviació Civil.  

 
En el cas de les objeccions de la Direcció General de Cultura i Patrimoni es 
considera que la seua esmena va més enllà d'una correcció tècnica específica que 
permetria l'aprovació definitiva supeditada a la mera formalització tècnica d'aquesta 
correcció. D'altra banda, les objeccions es referixen a una àrea o a determinacions 
concretes de l'ordenació, contingudes en el Catàleg de Proteccions, que la seua no 
aprovació no impedix que la resta del pla puga aplicar-se amb coherència. Totes 
dues circumstàncies permeten la suspensió de l'aprovació definitiva del citat catàleg i 
l'aprovació de la resta del PGE.  



 
 

 

Respecte de les objeccions realitzades per l'informe de la Demarcació de Carreteres 
de l'Estat en la Comunitat València, tenen un caràcter tècnic específic, bastant amb 
incloure els textos referits en l'informe en les normes urbanístiques del PGE, sent la 
majoria d'ells preceptes ja establits en la legislació de carreteres i en la legislació del 
soroll de l'Estat i que, fins i tot en el cas de no recollir-se en les normes urbanístiques 
del pla, serien aplicable per estar inclosos en una llei o disposició general. D'acord 
amb això, procedix l'aprovació del PGE supeditant la seua eficàcia a l'esmena 
d'aquestes objeccions tècniques. 
Finalment, les objeccions indicades per la Direcció General d'Aviació Civil es 
concreten en l'informe emés 2 d'octubre de 2019, al qual es remeten els informes 
emesos el 26 de juliol de 2022 i el 28 d'abril de 2023. La nota tècnica sobre el PGE 
de 22 d'abril de 2021 recull les incorporacions i modificacions a realitzar, així com les 
acreditacions a presentar en relació amb el PGE necessàries per a poder informar 
favorablement el planejament. Esta nota tècnica, de forma resumida indica les 
següent incorporacions i modificacions a realitzar:  

1. La primera es referix a la normativa sectorial aplicable al PGE en matèria 
aeroportuària. Es concreta a incloure la menció al Reial decret 54/2018, de 2 de 
febrer (BOE núm. 42, de 16 de febrer), pel qual s'aproven les servituds 
aeronàutiques acústiques, el mapa de soroll i el pla d'acció de l'aeroport de València 
en la normativa sectorial aplicable. 

2. La segona es referix a les servituds aeronàutiques, assenyalant que: 

2.1. Han d'incorporar-se al PG com a plans normatius els que s'adjuntaven com a 
annex II de l'informe de 2 d'octubre de 2019 i corregir la redacció de l'article 4.1.6 de 
les normes urbanístiques incloent la referència a la “Servituds Aeronàutiques 
Acústiques” de l'Aeroport de València en substitució de les “petjades de soroll del Pla 
Director” de l'Aeroport de València. 
 
2.2. Respecte als sectors de sòl urbà denominats SR-1 ”El Canut”, SR-2 “Parc Sant 
Onofre” i SR-3 “Blasco Ibáñez”, el PGE havia de prohibir els usos residencials i 
dotacionals educatius. Per al cas que els esmentats usos es mantingueren en el 
planejament, l'Ajuntament havia de presentar un certificat amb el contingut indicat en 
l'informe. 

3. La tercera també es referix a les servituds aeronàutiques, en concret s'indica que 
el PGE deurà: 

a) Incorporar entre els seus plans normatius, com ja s'ha indicat en altres ocasions, a 
més del pla corresponent a les Servituds Aeronàutiques del Reial decret 856/2008 
recollides en el pla “ORD.3.2 Zones d'Ordenació Estructural i Servituds 
Aeronàutiques”, els plans de la proposta de servituds aeronàutiques incloses en el 
Pla Director de l'Aeroport de València que es remeten com a Annex II a l'escrit al 
qual acompanya la Nota Tècnica de referència amb la numeració de 3.2.1, 3.2.2, 
3.4.1 y 3.4  

b) Fer referència, en conseqüència amb l'anterior, a totes les Servituds 
Aeronàutiques de l'Aeroport de València, que venen representades en “els plans” de 
servituds aeronàutiques del “Pla General Estructural del municipi de Quart de 
Poblet”, també de Pla Director, no únicament al pla corresponent al Reial decret 
856/2008, havent de quedar el punt 1 de l'epígraf “Servituds aeronàutiques” de 
l'article 4.1.6 “Afeccions derivades de l'Aeroport de València” redactat, com ja es va 
indicar en l'informe de 2 d'octubre de 2019.  

c) Les acreditacions sol·licitades en els informes evacuats amb anterioritat, en 
relació amb els Sòls Urbans recollits en el PGE no inclosos en àmbits de 
planejament diferenciat que se solapen amb Zones de Seguretat de les instal·lacions 
radioelèctriques per a la Navegació Aèria i/o amb l'Àrea d'Aproximació Frustrada 



 
 

 

corresponent a la maniobra IL. 

4. La quarta es referix a documentació complementària sol·licitada, que es concreta 
en un pla denominat “Sòl Urbà”, en el qual es reculla la totalitat del Sòl Urbà previst 
en el PGE, i s'incloga en el mateix la següent informació, clarament diferenciada 
(mitjançant superposició) consistent en la delimitació expressa dels àmbits de Sòl 
Urbà contemplats en el PGE en tramitació:  

a) Per als quals dit PGE manté, respecte al planejament general vigent, la 
classificació del sòl. Aquests àmbits haurien d'identificar-se en la llegenda del pla 
com a “Àmbits de Sòl Urbà. Mantingut respecte al planejament general vigent”.  

b) Que hagen sigut urbanitzats en execució de planejament urbanístic (modificacions 
puntuals, planejament de desenvolupament, etc.). Aquests àmbits haurien 
d'identificar-se en la llegenda del pla com a “Àmbits de Sòl Urbà. En execució de 
planejament urbanístic”.  
c) Per als quals dit PGE no manté, respecte al planejament general vigent, la 
classificació del sòl (excloent aquells àmbits que hagen sigut urbanitzats en execució 
de planejament urbanístic). Aquests àmbits haurien d'identificar-se en la llegenda del 
pla com a “Àmbits de Sòl Urbà. Modificat respecte al planejament general vigent”.  

A més, d'entre aquests àmbits, haurien d'identificar-se les zones que es troben 

incloses en les Zones de Seguretat Radioelèctrica o dins de l'Àrea d'Aproximació 

Frustrada del ILS. En llegenda haurien d'identificar-se com a “Zones d'incompliment 

de les servituds aeronàutiques”.  

A la vista de les objeccions contingudes en els informes referits de la Direcció 
General d'Aviació Civil, cal concloure que, excepte les objeccions referents als 
sectors SR-1, SR-2 i SR-3, l'esmena de les observacions realitzades consistix a 
incloure en el PGE les indicacions, textos o documents tècnics, siguen plans o 
text d'articles, en el PGE que es proposa aprovar i que, en principi, en la seua 
gran majoria han sigut incorporats en el Text Refós del PGE de març de 2023. 
Per això, d'acord amb l'article 55.3 de la LOTUP, excepte els sectors referits, 
procedix supeditar l'eficàcia de l'aprovació del PGE a la inclusió en el mateix 
de les correccions i documents referits en els informes citats de la Direcció 
General d'Aviació Civil.  

Pel que respecta als sectors SR-1, SR-2 i SR-3, cal tindre en compte que en la 
versió del pla que s'ha presentat per a la seua aprovació definitiva, el SR-2 té 
assignat un ús terciari, estant prohibits els usos residencial, educatiu i sanitari, per la 
qual cosa s'esmena l'objecció o observació realitzada en els informes de la Direcció 
General d'Aviació Civil als quals ens venim referint. No vaig agafar els sectors SR-1 i 
SR-3. Per això, el sector SR-2 podrà aprovar-se amb les condicions establides per a 
la resta del PGE, mentre que ha de suspendre's l'aprovació dels sectors SR-1 i SR-3 
fins que s'esmenen les objeccions i observacions indicats per la Direcció General 
d'Aviació Civil.  

D'altra banda, respecte al Sector SUZ SI-1, convé precisar que el present acord 
només es referix a la part que afecta el terme municipal de Quart de Poblet. 
L'aprovació pel que fa al terme municipal d'Aldaia requerirà la ratificació, i conformitat 
amb esta ordenació, del ple de l'Ajuntament d'Aldaia. 

D'acord amb l'exposat en aquest fonament jurídic, atenent les consideracions 
realitzades amb caràcter general respecte del PGE i, en particular, respecte de les 
objeccions i objeccions dels informes de la Direcció General de Cultura i Patrimoni, 
de la Demarcació de Carreteres de l'Estat a la Comunitat Valenciana i de la Direcció 
General d'Aviació Civil, procedix la suspensió de l'aprovació del Catàleg de 
Proteccions fins a l'esmena de les objeccions i objeccions indicades per la Direcció 
General de Cultura i Patrimoni; la suspensió de l'aprovació definitiva dels sectors SR-



 
 

 

1 i SR-3 fins a l'esmena de les objeccions i objeccions indicades per la Direcció 
General d'Aviació Civil referits a aquests sectors; l'aprovació definitiva de la resta 
del PGE, quedant supeditada la seua eficàcia a l'esmena de les següents 
objeccions: els indicats en relació amb la fitxa de gestió del Sector Industrial 
SUZ-SI-1; els indicats en l'informe de la Demarcació de Carreteres de l'Estat a 
la Comunitat Valenciana de 2 de maig de 2023; i en l'informe de la Direcció 
General d'Aviació Civil de 21 de maig de 2019 en relació amb el de 22 d'abril de 
2021 i els seus annexos I i II, excepte en el referent als sectors SR-1 i SR-3; i el 
compliment dels condicionants 1, 2 i 3 establits en el fonament de dret sisé. 

 

CONSIDERANT que l'informe emés per l'arquitecta municipal assenyala el següent: 

 
El Text Refós del Pla General Estructural de Quart de Poblet, objecte d'informe, 
incorpora els condicionants del fonament de dret seté de l'acord de la CTU de data 3 
de maig de 2023. En particular, aquests condicionants es referixen a les objeccions de 
la Direcció General d'Aviació Civil i de la Demarcació de Carreteres de l'Estat.  
Respecte a les objeccions de la Demarcació de Carreteres de l'Estat de la Comunitat 
Valenciana, i tal com s'assenyala en el text de l'acord, tenen un caràcter tècnic 
específic, bastant amb incloure els textos referits en l'informe en les normes 
urbanístiques del PGE, sent la majoria d'ells preceptes ja establits en la legislació de 
carreteres i en la legislació del soroll de l'Estat i que, encara en el cas de no recollir-se 
en les normes urbanístiques del pla, serien aplicables per estar inclosos en una llei o 
disposició general. Sobre la base d'això, el Text Refós del Pla General Estructural de 
Quart de Poblet incorpora aquestes apreciacions en els seus documents normatius, a 
aquest efecte s'ha modificat l'apartat 5.1.1. de les Normes Urbanístiques. 
Respecte a les objeccions indicades per la Direcció General d'Aviació Civil, excepte els 
referents als sectors SR-1 i SR-3, l'aprovació dels quals queda suspesa sobre la base 
de l'acord de la CTU, s'han corregit els documents següents:  
 - Fitxes de zona. 
 - Fitxes de gestió. 
 - Memòria Justificativa. 
 - Normes Urbanístiques. 
 - Plans d'ordenació. 
 
Els canvis en textos obeïxen a aportar referències normatives, afegir observacions i 
condicionants. Els canvis en plans obeïxen a una inserció més exacta de les servituds 
representades gràficament, a partir de plans executables facilitats des de la Direcció 
General d'Aviació Civil. Per a major concreció, s'adjunta taula explicativa dels canvis 
introduïts. 
 - Plans d'informació. 
Respecte a ells, s'han inclòs en 4 plans les afeccions aeronàutiques tant del Reial 
decret 856/2008 com del Pla Director de l'Aeroport de València (BOE núm. 2, de 3 de 
gener de 2011), els plans de data del qual maig de 2023 es faciliten en l'Annex I de 
l'informe de la DGAC de data 28/07/2023. 
La naturalesa d'aquestes objeccions va motivar l'acord de la CTU d'aprovació 
supeditada al compliment de condicionants. Tal com explica el text de l'acord, 
l'esmena de les observacions consistix a incloure en el PGE les indicacions, textos o 
documents tècnics, siguen plans o text d'articles, en el PGE que es proposa aprovar.  
Per tot això, s'informa favorablement el Text Refós de Pla General Estructural de 
Quart de Poblet, per entendre que incorpora adequadament els condicionants 
del punt segon de l'acord de la CTU de 3 de maig de 2023. El document haurà de 



 
 

 

ser remés al Director General d'Urbanisme, sobre la base del punt tercer del 
referit acord". 

 
Emés dictamen favorable per la Comissió Informativa d'Urbanisme, el Ple de 
l'Ajuntament per majoria absoluta de vots a favor, 10 PSOE, 5 PP, 3 COMPROMIS i 1 
QUART ENTRE TOTES, havent-se abstingut VOX 2, acorda: 

 
Prendre raó de les esmenes efectuades quant a la documentació que conforma el Text 
Refós del Pla General Estructural, donant aprovació a les modificacions últimes 
efectuades en la mateixa per a donar compliment als condicionants imposats a 
l'aprovació definitiva en l'acord de la Comissió Territorial d'Urbanisme adoptat el dia 3 
de maig de 2023, interessant de la mateixa que es declaren degudament compliments 
tals condicionants i, per tant, que quede perfeccionada l'aprovació definitiva del Pla 
General Estructural de Quart de Poblet, en els termes exposats. 
 

4. PROPOSTA DE CONVENI PER A LA COORDINACIÓ URBANÍSTICA ENTRE 

ELS AJUNTAMENTS D'ALDAIA I QUART DE POBLET PER A L'ORDENACIÓ I 

DESENVOLUPAMENT DELS ÀMBITS TERRITORIALS EN SITUACIÓ DE 

CONTIGÜITAT (1408643Z) 

Vista la proposta de conveni per a la coordinació urbanística entre els ajuntaments 

d'Aldaia i Quart de Poblet per a l'ordenació i desenvolupament dels àmbits territorials 

en situació de contigüitat de tots dos municipis, i vist l'informe emés pels serveis 

jurídics municipals, 

RESULTANT que la contigüitat entre Quart de Poblet i Aldaia imposa la necessitat de 

coordinar les actuacions urbanístiques dels diversos àmbits territorials en els quals 

s'inclouen terrenys de tots dos municipis, amb la finalitat de determinar els drets, les 

obligacions i el mode en què han d'exercir-se les competències de cadascun de tals 

ajuntaments. 

RESULTANT que, per tal motiu, l'any 1994 els alcaldes dels municipis d'Aldaia i Quart 

de Poblet, van signar sengles convenis a aquests efectes: 

Un primer conveni marc per a regular diferents aspectes davant la possibilitat que es 

produïra el desenvolupament urbanístic d'uns terrenys classificats com a Sòl 

Urbanitzable No Programat (Sector AM5 d'Aldaia i Sector 3 de Quart de Poblet), i el 

destí del qual estava previst per a la implantació d'un centre comercial, que 

posteriorment es denominaria “Bonaire”. Aquest conveni desenvolupava relacions 

quant a la tramitació d'expedients urbanístics i les relacions econòmiques entre tots 

dos municipis en proporció als terrenys que s'inclourien en l'actuació. 

I un altre conveni per a definir un límit coherent a la zona de sòl urbà industrial 

existent, referit a la franja de sòl del territori municipal d'Aldaia confrontant amb el sòl 

urbà industrial del terme municipal de Quart de Poblet comprés entre el Barranc de la 

Saleta i el carrer Pere el Ceremoniós. 

La caducitat de tals convenis produïda a conseqüència de l'entrada en vigor de la Llei 

40/2015, d'1 d'octubre, de Règim Jurídic del Sector Públic obligava a renovar la seua 

vigència, i d'ací sorgix la necessitat d'aquesta proposta de nou conveni que, en el que 



 
 

 

afecta els àmbits dels convenis de 1994, manté en essència les determinacions 

d'aquells. 

* (La Disposició Addicional Octava de la Llei 40/2015, d'1 d'octubre, establix que “tots els convenis vigents 

subscrits per qualsevol Administració Pública o qualsevol dels seus organismes o entitats vinculats o 

dependents hauran d'adaptar-se a l'ací previst en el termini de tres anys a comptar des de l'entrada en 

vigor d'aquesta Llei. No obstant això, aquesta adaptació serà automàtica, pel que fa al termini de vigència 

del conveni, per aplicació directa de les regles previstes en l'article 49.h).1r per als convenis que no 

tingueren determinat un termini de vigència o, existint, tingueren establida una pròrroga tàcita per temps 

indefinit en el moment de l'entrada en vigor d'aquesta Llei. En aquests casos el termini de vigència del 

conveni serà de quatre anys a comptar des de l'entrada en vigor de la present Llei”). 

RESULTANT que la proposta de conveni no sols es referix a l'àmbit dels convenis 

subscrits l'any 1994, sinó que també abasta altres àmbits que ocupen terrenys de tots 

dos municipis, amb un propòsit similar al d'aquells convenis, ja que servix per a establir 

en cada àmbit quina administració és l'actuant i quina administració delega 

competències, els efectes econòmics, les competències en matèria d'atorgament de 

llicències, les cessions corresponents a cada municipi, si n'hi haguera, i les obligacions 

de manteniment i la coordinació que ha d'existir respecte de les infraestructures. 

Aquesta nova proposta de conveni pretén unificar en un únic document la regulació de 

tots els àmbits en els quals s'inclouen terrenys que precisen d'una actuació conjunta, 

recollint els dos àmbits que ja van ser objecte de conveni l'any 1994, que es 

denominen com a àmbits 1 i 2, així com altres cinc àmbits designats com 3, 4, 5, 6 i 7 

descrits en aquest.  

Amb això es dona compliment al mandat contingut en l'art. 32 del Reial decret 

legislatiu 7/2015, de 30 d'octubre, pel qual s'aprova el Text Refós de la Llei del Sòl i 

Rehabilitació Urbana, que establix que les Administracions Públiques poden cooperar 

en la gestió de les actuacions regulades per esta llei, podent acordar-ho mitjançant 

conveni que tindrà caràcter jurídic-administratiu, corresponent a la jurisdicció 

contenciosa administrativa el coneixement de qualssevol qüestions relacionades amb 

ells. 

Aquests cinc últims són els corresponents als espais següents: 

Àmbit 3: Terrenys pertanyents als Sectors AM6-AM7 (Aldaia) que donen en 

T.M de Quart de Poblet, situats al Sud del Sòl Urbà Industrial A de Quart 

de Poblet, immediat al T.M. d'Aldaia, entre la via fèrria de València-Utiel i el 

carrer del Pessebret; 

Àmbit 4: Terrenys que donen en T.M. d'Aldaia, pertanyents a parcel·les de 

Sòl Urbà de Quart de Poblet, corresponent als terrenys situats entre els 

carrers Riu Guadalaviar i Riu Xúquer, entre el canal Xúquer-Túria i el carrer 

Riu Vinalopó, carrer Pessebret i els immediats al carrer de l'Horta Sud. 

Àmbit 5: Nucli urbà del Barri del Crist. 

Àmbit 6: Sector de sòl urbanitzable d'ús industrial SUZI-1 "Los Hornillos", 

definit en el Pla General Estructural de Quart de Poblet. 



 
 

 

Àmbit 7: Sòl No urbanitzable no inclòs en els àmbits anteriors. 

RESULTANT que, finalment, la proposta de conveni servix també al compliment d'una 

de les condicions imposades en l'acord d'aprovació definitiva del Pla General 

Estructural de Quart de Poblet, en el que afecta l'ordenació que aquest va proposar 

respecte de terrenys inclosos en el terme municipal d'Aldaia, com exposarem a 

continuació. 

 

El Pla general Estructural de Quart de Poblet ha definit l'àmbit d'un Sector de Sòl 

Urbanitzable d'ús Industrial, denominat SUZI 1"Los Hornillos" que acull terrenys que es 

troben a cavall entre els termes municipals de Quart de Poblet i Aldaia, amb la finalitat 

de propiciar una ordenació coherent i adequada des d'un punt de vista urbanístic i 

funcional, sense que la vora del sector quede constret al límit del terme municipal. 

 

La superfície total del Sector és de 496.409,26 m2s, dels quals 369.249,54 metres 

quadrats se situen a Quart de Poblet i els restants 127.159,72 metres quadrats a 

Aldaia. Existix una superfície de xarxa primària adscrita al mateix de 36.140,94 metres 

quadrats en terme de Quart de Poblet. 

  

En ocasió de l'aprovació definitiva del Pla General Estructural la Comissió Territorial 

d'Urbanisme de València en la sessió que va tindre lloc el passat dia 3 de maig de 

2023, va adoptar el següent acord: 

 

"El nou model territorial s'establix en coordinació amb el planejament dels 

municipis confrontants, especialment la continuïtat amb els sòls urbans de Manises i 

Aldaia, reforçant el paper del municipi en l'àrea metropolitana de València. [...]. Es 

delimiten dos nous sectors de sòl urbanitzable en el terme municipal, tots dos sectors 

industrials i situats al sud de l'autovia A-3, en la zona oest del terme municipal: SI-1 

Los Hornillos-1 de 496.409,26 m² (afecta al terme municipal d'Aldaia) i SI-2 Los 

Hornillos-2 de 44.963,77 m². 

[...] 

En relació amb els sectors que afecten altres termes municipals i que, en l'Acord 

de la CTU de 3 d'octubre de 2022, es sol·licitaven els acords plenaris dels ajuntaments 

confrontants, ha de fer-se constar que, en aquests moments, no consten en l'expedient 

administratiu els citats acords[...]. Pel que fa al SUZ SI-1 Los Hornillos 1, que afecta 

els municipis de Quart de Poblet i Aldaia, s'hauran de corregir els paràmetres 

urbanístics en fitxes i memòria justificativa ajustant-se al terme municipal de Quart de 

Poblet, ja que, en aquests moments, sense l'acord plenari d'aprovació municipal de 

l'Ajuntament d'Aldaia només és possible aprovar per l'òrgan competent, arribat el cas, 

les determinacions del Sector SUZ SI-1, en el que afecta el terme municipal de Quart 

de Poblet (condicionant 1). 

 

D'altra banda, respecte al Sector SUZ SI-1, convé precisar que el present acord 

només es referix a la part que afecta el terme municipal de Quart de Poblet. 



 
 

 

L'aprovació pel que fa al terme municipal d'Aldaia requerirà la ratificació, i 

conformitat amb esta ordenació, del ple de l'Ajuntament d'Aldaia.". 

 

En conseqüència, perquè l'aprovació definitiva aculla els terrenys del sector situats en 

el terme municipal d'Aldaia resulta necessari comptar amb la conformitat del seu 

Ajuntament, a l'efecte del qual el conveni inclou l'estipulació que proveïx a esta 

circumstància, a fi que l'Ajuntament d'Aldaia, per mitjà de l'acte d'aprovació d'aquest, 

ratifique íntegrament les determinacions de l'ordenació establides per 

l'Ajuntament de Quart de Poblet, i les tinga per incorporades amb caràcter 

general en el seu planejament general, interessant de la Comissió Territorial 

d'Urbanisme de València que, amb motiu de l'acte que reconega el compliment dels 

condicionants establits en el seu acord de 3 de maig de 2023, declare l'aprovació 

definitiva de tals determinacions pel que fa als terrenys situats en terme municipal 

d'Aldaia. 

 

CONSIDERANT que la proposta de conveni preveu una duració màxima de 4 anys 

comptats a partir de la formalització d'aquest, podent-se acordar unànimement la seua 

pròrroga per un període de fins a quatre anys addicionals o la seua extinció conforme 

al que es disposa en l'art. 49 de la Llei 40/2015 d'1 d'Octubre, de Règim Jurídic del 

Sector Públic, i exigix la seua ratificació per part dels Plens de les Corporacions de tots 

dos Ajuntaments, havent de fer efecte conforme al que s'estableix en l'art. 48.8 de la 

Llei 40/2015, d'1 d'octubre, de Règim Jurídic del Sector Públic amb la publicació 

d'aquest, determinant que la seua entrada en vigor es produïsca el dia de la seua 

publicació en el Butlletí Oficial de la Província.  

 

CONSIDERANT que queda previst que aquest siga posat a la disposició dels 

ciutadans en el Portal de Transparència de tots dos Ajuntaments, en aplicació del que 

es disposa en l'art. 8.1.b) de la Llei 19/2013, de 9 de desembre, de transparència, 

accés a la informació pública i bon govern. 

 

Emés dictamen favorable de la Comissió Informativa d'Urbanisme, el Ple de 

l'Ajuntament per unanimitat, dels vint-i-un Srs. Regidors assistents a la sessió, inclosa 

la Sra. Alcaldessa, que de fet i de dret componen la Corporació, acorda: 

U. Aprovar el conveni per a la coordinació urbanística entre els ajuntaments d'Aldaia i 
Quart de Poblet per a l'ordenació i desenvolupament dels àmbits territorials en situació 
de contigüitat. 

DOS. Remetre certificació de l'acord d'aprovació del conveni adoptat per aquest 
ajuntament i del qual siga dictat a tals efectes per l'ajuntament d'Aldaia a la Conselleria 
competent en matèria d'ordenació del territori, interessant de la mateixa l'aprovació 
definitiva de l'ordenació del Sector SUZI-1 "Los Hornillos" del Pla General Estructural 
de Quart de Poblet, en compliment del condicionant establit a eixe respecte en l'acord 
de la Comissió Territorial d'Urbanisme de València que va ser adoptat en la sessió que 
va tindre lloc el passat dia 3 de maig de 2023. 



 
 

 

TRES. Facultar a l'Alcaldessa-presidenta de l'Ajuntament per a la signatura del 
conveni i per a quants altres actes resulten precisos amb vista a l'efectivitat d'este. 

QUATRE. Ordenar la publicació del conveni en el Butlletí Oficial de la Província de 
València, en els termes establits en l'article 48.8 de la Llei 40/2015, d'1 d'octubre, de 
Règim Jurídic del Sector Públic, i en el Portal de Transparència de tots dos 
Ajuntaments, en aplicació del que es disposa en l'art. 8.1.b) de la Llei 19/2013, de 9 de 
desembre, de transparència, accés a la informació pública i bon govern. 

Debat 
 
Sra. Belén Martínez (VOX) 

 

A mi me gustaría saber a cuanto asciende el monto? La deuda que tienen con 

nosotros. 

 

Sra. Presidenta 

 

No, no hay ninguna deuda es un convenio, quieres explicarlo Bartolomé un 

poquito más tú? que así lo aclaramos al público que nos acompaña. 

 

Sr. Bartolomé Nofuentes (PSOE) 

 

Buenas noches a todas y a todos, el convenio viene dado del año 94 en la 

unidad urbanística 3, que afecta Aldaya y Quart, que concretamente se llama el 

Bonaire donde se instaló el centro comercial el Bonaire. Creciendo esa zona 

desde el punto de vista industrial, llegando incluso al extremo que está la 

UTE, los hornillos, la planta de reciclaje de basura. El convenio lo que 

persigue es que haya una unificación desde el punto de vista del plan general 

del uso de los terrenos de Aldaya y de Quart que estan colindantes, incluso 

del barrio del Cristo y el convenio lo que establece es que un Ayuntamiento se 

haga cargo de la recaudación del mismo. En este caso Aldaya por representar el 

80 % del territorio y al final del año se hace una liquidación del 20 % de lo 

recaudado, que se transfiere al Ayuntamiento de Quart por tanto no es un 

convenio de de cuantía fija, la cuantía es  variable y va en función de lo 

recaudado por licencia de obra, por impuesto soportado, ya que se pueden 

generar durante todo el año en ese ámbito de actuación Bonaire y la zonas 

colindantes, que se han ido creciendo. 

 

Sra. Belén Martínez (VOX) 

 

Quería saber cuál es la cuantía de impuesto que recibiríamos? el porcentaje?  

 

Sr. Bartolomé Nofuentes (PSOE) 

 

El porcentaje esta establecido, el porcentaje viene determinado en el 

convenio, la cuantía final se establece cada año. El porcentaje sobre 2 

millones, sobre 1, sobre 1/2 en función de lo que cada año se genere, según la 

actividad que haya en cada caso tiene una liquidación u otra. 

 

5. ORDENANCES FISCALS 2024 (1613109E). 

Vista la proposta presentada pel Regidor d'Hisenda, per a l'aprovació de la modificació 
de les ordenances fiscals exercici 2024, que és del següent tenor: 
 
En els últims anys, ha sigut prioritat i compromís d'aquest Ajuntament en l'adopció de 
polítiques públiques dirigides i orientades a la preservació del medi ambient, a mitigar 
el canvi climàtic, a reduir les emissions de gasos d'efecte hivernacles (GEI), i a 
implementar mesures per a adaptar-se als efectes presents i futurs del canvi climàtic, 
en línia amb les polítiques europees de reducció de les emissions, i en coherència, 



 
 

 

entre altres iniciatives comunitàries, amb el Pacte dels alcaldes per al Clima i l'Energia, 
que suposa el compromís de reduir les emissions de CO₂ en almenys un 40% d'ací a 
2030 i adoptar un enfocament integral per a abordar l'atenuació del canvi climàtic i 
l'adaptació a aquest, i que ha suposat ja des de l'exercici 2019 en les Ordenances 
Fiscals d'una sèrie d'incentius dirigits precisament a fomentar l'ús d'energies 
procedents de fonts renovables, en detriment de les no renovables, contribuint així a 
reduir els GEI i singularment el CO₂.  
 
Paral·lelament, la recent posada en marxa per part d'aquest Ajuntament de l'eina de 
gestió i recaptació municipal dels ingressos tributaris i altres de dret públic, ha suposat 
un avanç considerable de la situació anteriorment existent, puix que ha contribuït a 
donar compliment en matèria tributària al que es disposa en matèria d'administració 
electrònica tant en la Llei 39/2015, d'1 d'octubre, del Procediment Administratiu Comú, 
i en la Llei 40/2015, d'1 d'octubre, de Règim Jurídic del Sector Públic, suposant un 
gran canvi del model organitzatiu, tant a nivell intern i fonamentalment a nivell extern; 
en suma, una considerable millora i modernització dels servicis oferits per aquest 
Ajuntament en matèria tributària i de gestió d'ingressos, tant en l'atenció presencial 
com en seu electrònica, i amb això de l'eficiència dels diferents processos 
administratius; posada en marxa i implementació que, no obstant això, està subjecta a 
una contínua evolució, adaptació i millora dels processos i procediments, tot això amb 
l'únic objectiu de millora en la qualitat de la prestació del servei.  
 
Per tot això, sent voluntat d'aquest Ajuntament la continuïtat en el foment i adopció de 
les mesures mediambientals, que contribuïsquen la preservació del medi ambient i a 
mitigar el canvi climàtic, és pel que es proposa la modificació a l'alça del benefici fiscal 
previst en l'ordenança fiscal de l'Impost de Béns immobles relatiu a l'aprofitament 
tèrmic o elèctric de l'energia solar, tot això en els termes previstos en l'Annex adjunt, 
mantenint-se inalterats, d'altra banda, la resta de beneficis i incentius reconeguts 
durant els últims exercicis; completant-se l'expedient amb una sèrie de modificacions 
que pretenen, o bé l'adaptació de la prestació del servici a la realitat actual, o bé una 
major eficiència i eficàcia en la gestió del tribut corresponent; modificacions que en cap 
cas impliquen variació dels tipus de gravamen i tarifes previstes i vigents, que es 
mantenen, ni suposen cap impacte econòmic. 
 
Sobre la base de l'anteriorment exposat, a l'empara del que s'estableix en els articles 
15 i següents del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s'aprova el Text 
Refós de la Llei d'Hisendes Locals. 
 
Previ dictamen favorable de la Comissió Informativa d'Hisenda i Recursos Generals, el 
Ple de l'Ajuntament, per majoria absoluta de vots a favor, 10 PSOE i 3 COMPROMIS, 
amb el vot en contra de PP 5 i 1 QUART ENTRE TOTES, havent-se abstingut VOX 2, 
acorda: 
 
U. Aprovar provisionalment les modificacions de les següents Ordenances Fiscals, per a 
l'exercici de 2024, que a continuació es detallen: 
 
I. ORDENANÇA FISCAL DE L'IMPOST SOBRE BÉNS IMMOBLES: 
 
PRIMER. Modificació parcial de l'art. 6, punt 2, que queda redactat en els següents 
termes:  
 
Article 5é. 



 
 

 

.... 
2. Bonificació per instal·lació de sistemes d'aprofitament tèrmic o elèctric d'energia 
solar:  
 
2.1. Tindran dret a una bonificació del 50% en la quota íntegra de l'impost, les 
edificacions l'ús cadastral de les quals siga predominantment residencial i d'un 25% en 
el no residencial, en les quals s'hagen instal·lat sistemes per a l'aprofitament tèrmic o 
elèctric de l'energia provinent del sol, durant els cinc períodes impositius següents al 
de finalització de la seua instal·lació. 
 
2.2. Per a tindre dret a aquesta bonificació serà necessari que els sistemes 
d'aprofitament tèrmic instal·lats disposen d'una superfície mínima de captació solar útil 
o àrea d'obertura de 4 m² per cada 100m2 de superfície construïda, o, en els sistemes 
d'aprofitament elèctric una potència mínima de 1,5 kw cada 100 m² de superfície 
construïda. 
 
L'atorgament d'aquesta bonificació estarà condicionat al fet que el compliment dels 
anteriors requisits quede acreditat en el projecte tècnic o memòria tècnica, el certificat 
del muntatge, si és el cas, i/o el certificat d'instal·lació degudament diligenciats per 
l'organisme autoritzat, que hauran de ser aportats per l'interessat en cas que no obre 
en expedient municipal de l'obra o instal·lació; així mateix, el seu atorgament estarà 
condicionat a l'existència de llicència municipal que empare la realització de les obres 
i, en cas de declaració responsable, a l'existència d'informe tècnic favorable a aquesta. 
 
No es concedirà aquesta bonificació quan la instal·lació d'aquests sistemes 
d'aprofitament de l'energia solar siga obligatòria d'acord amb la normativa específica 
en la matèria. 
 
2.3. Aquesta bonificació, que tindrà caràcter pregat, farà efecte des del període 

impositiu següent a aquell en què es sol·licite, sempre que prèviament reunisca les 

condicions i s'acredite davant l'Ajuntament el compliment dels requisits exigits per al 

seu atorgament; podent sol·licitar-se en qualsevol moment anterior a la terminació del 

període de duració de la mateixa a què es referix l'apartat primer del present article. 

II. ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE L'IMPOST SOBRE L'INCREMENT DE 
VALOR DELS TERRENYS DE NATURALESA URBANA: 
 
PRIMER. Modificació dels arts. 6, punts I, apartats 3 i 5 a), en els següents termes: 
 
Article 6é BONIFICACIONS 
 
I. BONIFICACIÓ PER TRANSMISSIÓ MORTIS CAUSA DE L'HABITATGE HABITUAL 
.... 
3.- Es considerarà que l'immoble transmés constituïa l'habitatge habitual del causant 
on figure empadronat el mateix durant l'any immediatament anterior a la data de 
defunció, excepte adquisició de nou habitatge habitual.  
 
A aquest efecte, en els supòsits en què es produïsca una modificació de 
l'empadronament del causant a conseqüència de l'ingrés del mateix en centre 
residencial per a persones majors, el període de l'any immediatament anterior establit 
en el paràgraf precedent es computarà des de la data d'empadronament en aquesta, i 
sempre que aquesta modificació d'empadronament persistisca i no siga modificada de 



 
 

 

nou abans de la defunció d'aquest; circumstàncies totes elles que, en cas d'ingrés en 
centre residencial per a persones majors fora del terme municipal, hauran de ser 
acreditades expressament pels sol·licitants del benefici fiscal mitjançant el 
corresponent certificat d'empadronament efectuat després de la formalització d'aquest 
ingrés. 
  
En aquells casos en els quals l'habitatge habitual haguera estat constituïda per dos o 
més immobles objecte d'una agrupació de fet, la bonificació únicament s'aplicarà 
respecte d'aquell immoble en el qual conste empadronat el causant, a exclusió de tots 
els altres.  
 
5.- Així mateix, per a poder gaudir de la bonificació regulada en aquest article, serà 
imprescindible la concurrència de les següents circumstàncies: 
 
a) Que el subjecte passiu beneficiari de la mateixa estiga empadronat en el municipi 
de Quart de Poblet l'any immediatament anterior a la data de defunció del causant i 
que, a més, es trobe al corrent de pagament de les seues obligacions tributàries i no 
tributàries amb l'Ajuntament de Quart de Poblet en el moment de la sol·licitud de la 
bonificació o, si és el cas, l'últim dia del termini assenyalat per a la presentació de la 
declaració la liquidació de la qual es pretenga l'aplicació de la bonificació a què es 
referix l'art. 20 de la present Ordenança, circumstància que, en cas de sol·licitud per 
via electrònica, haurà de ser acreditada expressament pel subjecte passiu mitjançant 
l'aportació del corresponent certificat d'estar al corrent de deutes amb aquest 
Ajuntament; sent, en els altres casos, comprovada expressament per aquesta 
administració al moment de la seua sol·licitud. 
 
III. ORDENANÇA FISCAL DE L'IMPOST SOBRE VEHICLES DE TRACCIÓ 
MECÀNICA: 
 
PRIMER. Modificació parcial de  l'article, 4.5: 
 
5. Bonificacions: 
 
A l'empara del que es preveu en l'art. 95.6 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de 
març, pel qual s'aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals 
s'establixen les següents bonificacions:  
 
a) Una bonificació del 75% en la quota de l'impost, per als vehicles amb distintiu 

ambiental Zero Emissions de la DGT. Tindran aquesta consideració: 

 Vehicles elèctrics de bateria (BEV). 

  Vehicles Elèctrics d'autonomia estesa (REEV). 

  Vehicles híbrids endollables amb una autonomia mínima en mode exclusiu 
elèctric de 40 quilòmetres (PHEV). 

 Vehicles elèctrics de cèl·lula de combustible (FCEV). 

  Vehicle de combustió d'hidrogen (HICEV) 
 
b) Una bonificació del 30% en la quota de l'impost, per a aquells vehicles amb 

distintiu ambiental ECO de la DGT. Tindran aquesta consideració: 

 Els vehicles híbrids endollables amb autonomia en mode exclusiu elèctric de 
menys de 40 km (PHEV). 

 Híbrids no endollables (HEV). 

  Vehicles amb combustible GLP 



 
 

 

 Vehicles amb combustible GNC o GNL 
 
c) Una bonificació del 100% en la quota de l'impost, als vehicles declarats històrics i a 

aquells vehicles la data de fabricació dels quals o, si aquesta no es coneguera, la 
data de la seua primera matriculació o aquella en el qual el corresponent tipus o 
variant es va deixar de fabricar, siga anterior a l'1 de gener de 1998. 
 
Aquesta bonificació només serà aplicable als subjectes passius únicament 
respecte a un vehicle de la seua titularitat. 

 
L'efecte de la concessió de les bonificacions fiscals d'aquest impost començarà a partir 
de l'exercici següent a la data de sol·licitud de les mateixes per l'interessat, llevat que 
es tracte d'alta o primera matriculació en el Registre de la Prefectura provincial de 
trànsit, i en aquest cas la concessió de la bonificació tindrà efectes des de l'exercici 
d'alta, quedant aquest supòsit condicionat al fet que aquesta sol·licitud s'efectue en el 
mateix exercici de l'alta. 
 
Les bonificacions podran ser concedides d'ofici per l'Ajuntament, sense necessitat que 
els interessats el sol·liciten, sempre que els vehicles a què es referixen es troben 
inscrits adequadament en el registre públic de la Direcció General de Trànsit, fent 
efecte a partir de l'exercici següent al de compliment dels requisits, en el cas de 
vehicles de matriculació anterior al 01 de gener de 1998, o de la data d'alta o primera 
matriculació, en el cas dels vehicles amb distintiu ambiental. 
 
El gaudi de les bonificacions queda condicionat en tot cas a estar al corrent de deutes 
amb aquest Ajuntament, condició el compliment del qual serà exigible per a la 
concessió de la bonificació, i l'incompliment del qual donarà lloc a la pèrdua d'aquesta.  
 
IV. ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE LA GESTIÓ D'AJORNAMENTS I 
FRACCIONAMENTS DEL COBRAMENT DE CRÈDITS DE NATURALESA 
PÚBLICA. 
 
PRIMER. Modificació parcial dels articles 3.4, 5, 7 punts 1 i 3, 8 punts 1 i 2 d) i f), i 9.1, 
en els termes que es detallen:   
 
Article 3.- Competència. 
 
4.- Seran motiu d'inadmissió aquelles sol·licituds de fraccionament o ajornament de 
deutes quan hagueren sigut incomplits i cancel·lats per falta de pagament altres 
fraccionaments o ajornaments anteriors, mentre no siga abonada aquell deute. 
 
Igualment, seran motiu d'inadmissió aquelles sol·licituds de fraccionament o 
ajornament de deutes en període voluntari quan el sol·licitant de les mateixes tinga 
pendents deutes en període executiu, i en aquest cas haurà de sol·licitar el 
fraccionament de tot el deute pendent per a l'admissió de la sol·licitud efectuada. 
 
Article 5.- Forma de pagament: domiciliació. 
 
En tot cas, per a atendre les obligacions de pagament derivades de l'ajornament o 
fraccionament recollides en aquesta ordenança, es considerarà necessari que el 
sol·licitant domicilie el pagament en un compte bancari de la qual siga titular, amb els 
requisits que per al cas s'establisquen per la Tresoreria. 



 
 

 

 
Article 7.- Resolució de sol·licituds. 
 
1.- Les resolucions que concedisquen ajornaments o fraccionaments de pagament 
especificaran i detallaran les dades identificatives del deute inclòs, del sol·licitant 
d'aquesta, dels terminis de pagament i altres condicions de l'acord. La resolució podrà 
assenyalar terminis i condicions diferents dels sol·licitats. 
 
3.- Si la resolució concedira l'ajornament o fraccionament, es notificarà al sol·licitant, a 
excepció dels supòsits previstos en l'apartat 3 de l'article 3 (concessions 
automatitzades), advertint-li dels efectes que es produiran de no constituir-se, si és el 
cas, la garantia en el termini legalment establit i en cas de falta de pagament. 
 
Aquesta notificació incorporarà, si és el cas, el càlcul dels interessos de demora 
associats a cadascun dels terminis d'ingrés, calculats conforme el que es preveu en 
l'article 53 del RGR. 
 
Si una vegada concedit un ajornament i fraccionament se sol·licitara expressament 
una modificació de les seues condicions, aquesta sol·licitud podrà donar lloc a 
l'alçament del mateix i la concessió d'un nou fraccionament o ajornament, sempre que 
es complisquen les condicions i requisits exigits. 
Paral·lelament, es disposarà d'un termini de 10 dies a comptar des de la data prevista 
per al càrrec en compte de cadascuna de les quotes (dies 5 o 20 de cada mes o 
següent dia hàbil), per a obtindre un duplicat d'aquesta; duplicat que podrà obtindre de 
manera presencial en la OAC o a través de seu electrònica (OVT) de l'Ajuntament. 
 
Article 8.- Especialitats en els ajornaments i fraccionaments de persones 
físiques. 
 
1.- L'inici del procediment es farà, en tot cas, a petició de l'interessat sol·licitant o el 
seu representant, degudament acreditat. L'interessat establirà en la sol·licitud els 
terminis i altres condicions de l'ajornament i fraccionament que se sol·licita, que seran 
confirmades o modificades per la resolució posterior de l'administració, excepte el que 
es preveu en l'art. 3.3 de la present ordenança per a les concessions automatitzades. 
 
2.- A l'empara del que es preveu en la LGT, el RGR i altra normativa tributària 
aplicable, s'establixen les següents peculiaritats per a tramitar els ajornaments o 
fraccionaments: 
 
d) Amb caràcter general la quota mínima mensual per fraccionament de deute es fixa 
en 30 €.  
 
f) La persona sol·licitant de l'ajornament o fraccionament ha de tindre la condició de 
titular del compte bancari indicat en aquesta. 
 
Article 9.- Ajornaments i fraccionaments de persones jurídiques. 
 
1.- L'inici del procediment es farà, en tot cas, a petició de l'interessat o el seu 
representant degudament acreditat.  
 
DOS. Exposar al públic en el tauler d'anuncis de l'Ajuntament durant trenta dies (30) 
les citades Ordenances, dins dels quals els interessats podran examinar els 



 
 

 

expedients i presentar les reclamacions que estimen oportunes, publicant-se en tot cas 
l'anunci d'exposició en el Butlletí Oficial de la Província. 

 
TRES. Finalitzat el període d'exposició pública si no s'hagueren presentat 
reclamacions l'acord provisional, adquirirà caràcter definitiu, sense necessitat de nou 
acord plenari. 
 
QUATRE. L'acord definitiu i el text integre de les Ordenances Fiscals es publicaran en 
el Butlletí Oficial de la Província. 
 
Debat 

Sr. Mario Aráez (QUART ENTRE TOTES) 

 

Si bueno, supongo que al presentarse dos enmiendas pero el equipo de gobierno 

tendría que presentar primero su propuesta, no? y después sus enmiendas.  

 

Sra. Presidenta 

 

ahora mismo son las intervenciones a la propuesta que se llevó a la comisión y 

tú si quieres Mario puedes plantear un poco las propuestas que presentaste el 

mismo día de la comisión, y luego en el turno de palabra del concejal de 

hacienda, se te contestará a la propuesta y al resto de propuestas que haya en 

el resto de grupos.  

 

Sr. Mario Aráez (QUART ENTRE TOTES) 

 

Sin problemas, era una duda de de orden.  

Bueno a ver en la valoración que hacemos de las ordenanzas fiscales, es que 

las que se presentan son de escasa importancia. Estamos en un gobierno de 

coalición, pero parece que se sigue una línea totalmente continuista, que 

espero que se cambie en los próximos años, espero que esto sea un raravis este 

año, esperemos que también se pueda negociar. Porque básicamente nosotros 

presentamos unas enmiendas que estaba enterado el equipo de gobierno, el 

concejal de hacienda y esperábamos cierta negociación, que nos avisase. Porque 

la responsabilidad del concejal de hacienda de llamarme, no mía por así 

decirlo, y la verdad es que han pasado ya los 15 días de gracia que se 

establecían así como un consenso político de siempre, y pensamos que tendrían 

que haber habido más modificaciones. No voy a entrar en las modificaciones que 

se proponen desde la concejalía de hacienda, si en una del tema de los 

vehículos, y sí que estoy a favor de la bonificación pero creo que hay que 

marcar un límite ideológico. Entendemos la necesidad de transición ecológica, 

pero vamos al fondo del asunto y hablamos de la bonificación sobre los 

vehículos eléctricos, los vehículos eléctricos no son accesibles para las 

clases populares, en su mayoría. Además, lo que hay que hacer es promover el 

transporte colectivo, o en bicicleta. No se trata de bonificar, que también, 

puede ser positivo, aunque reconozcamos que bonificación progresiva. Crear un 

autobús ecológico público gratuito, que se lleva defendiendo muchas ocasiones, 

es lo que de verdad avanza en la transición ecológica, eso por ese impuesto. 

Respecto a nuestras enmiendas, que es lo que voy a pasar a defender, en primer 

lugar, pensamos que tiene que haber una bonificación para bienes e inmuebles 

urbanos de uso residencial ubicados en áreas o zonas del municipio que 

correspondan asentamientos de población singularizados y que dispongan de un 

nivel de servicios de competencia municipal, infraestructuras o equipamientos 

colectivos inferior al existente del municipio. Creemos que en este municipio 

hay tres zonas que pueden tener esta bonificación, que afectaría a las clases 

populares. Es el barrio de Cristo, el barrio de San José y el Barrio de San 

Jerónimo. 

Por otro lado, el recargo por inmuebles urbanos de uso residencial desocupados 

de carácter permanente. Quien tenga viviendas desocupadas las debería poner en 

alquiler, solo se trata de eso, la vivienda es un derecho nunca debería ser 

una mercancía como dijo en su viaje Ávalos, el ministro Ávalos. Si te dedicas 



 
 

 

a especular es normal que tengas que pagar un recargo, aunque yo creo que a 

los especuladores les da un poco igual este recargo. yo creo que algo habrá 

que hacer desde el Ayuntamiento, además el Gobierno Central se tendría que 

poner manos a la obra con el tema de la vivienda, rápido.  

Sobre el IBI y la tasa de recogida de residuos, pensamos que para que llegue a 

más gente hay que cambiar el IPREM por el SMI.  

El tipo de gravamen industrial IAE, en las grandes que es a partir del valor 

catastral 650.000 componen la ordenanza si no me equivoco, pensamos que 

tendrían que pagar más, entonces pensamos que subir el tipo de gravamen al 

1,10 %, que es el mismo que tiene la hostelería a partir del  200.000 de valor 

catastral. Entonces, igualar, ya que la hostelería paga el 1,10 pensamos que 

las empresas también tienen que pagar más y recaudar más.   

Esto sería el análisis que hacemos de tanto de las enmiendas presentadas por 

el grupo socialista como de nuestras enmiendas.  

 

Sra. Presidenta 

 

Gracias Mario 

Belén?  

 

Sra. Belén Martínez (VOX) 

 

En el argumentario estamos en la misma línea con el tema de los vehículos.  

 

Sra. Presidenta 

 

De acuerdo, por parte de Compromís, Lluismi? 

 

Sr. Lluis Miquel Campos (COMPROMÍS) 

 

Por el tema de las enmiendas, Mario entiendo yo que se han presentado 

enmiendas a ordenanzas fiscales concretas, las que sean, un análisis, me 

imagino que se han articulado o lo que sea del tema de enmiendas. Lo que se ha 

propuesto este año, por lo menos lo que yo entendí en la Comisión, que es lo 

que se votó allí en contra, las enmiendas no las vimos, fue de una 

modificación puntual de un par de ordenanzas, que las explicará ahora Nacho 

sobre el tema de renovables y la otra era sobre el tema de la plusvalía de una 

situación concreta, que las explicará.  

El tema de los 100 días, y recojo el guante del gobierno, y el Gobierno de 

coalición,  pues efectivamente, hoy se ha presentado el presupuesto de la 

Generalitat Valenciana, y el presupuesto del Estado. Como estamos sin 

Gobierno, si dios quiere la semana que viene o el día ocho, pues habrá 

Presupuesto General del estado yo soy partidario de hasta que no tengamos esos 

datos, por ejemplo no sabemos si el presupuesto de la Generalitat del año que 

viene, que contemplará de partidas de bienestar social o que contemplará de 

educación, ya tenemos que verlo con paciencia. Cuando sepamos el dato se dijo 

la comisión que hay unas reformas técnicas, por ejemplo del área de deportes, 

unas tasas de alguna cosa que se quiere hacer y lo miraremos porque se 

cambiaban las ordenanzas que tiene que ver con devengos anuales para poder 

tener el dato para poder elaborar nuestro presupuesto. Por tanto yo pienso que 

cuando tengamos el dato sobre lo que vamos a recaudar y sobre el tema del Ibi 

que se ha tocado alguna vez, vale solamente un tema técnico lo que nos envían 

del Estado es por el esfuerzo fiscal que hacemos, yo el tema de bonificaciones 

por la zonas donde vivas del barrio del Cristo, barrio San José, lo tendría 

que ver, a ver si se puede hacer, la parte de legalidad sí que se puede poner 

tasas por las calles hay fiscalidad por las calles, no sobre el Ibi pero si 

sobre impuesto actividades, pero yo el tema de Ibi por zonas donde se vive, no 

lo conozco, imagino que existirá. No soy partidario, porque en el Barrio del 

Cristo puede vivir Juan Roig, ser un señor multimillonario y bonificarle el 

Ibi. Yo soy partidario de que sea progresista y progresiva pero por la renta 

de cada persona y no por el sitio donde viva. Soy más partidario de eso, pero 

el tema del Ibi cuando tocas el coeficiente, el esfuerzo fiscal para que no se 

mine el dinero del Estado lo perjudica, porque hay fórmulas que se calcula en 

función del esfuerzo fiscal. Se puede hablar de eso, pero me gustaría saber el 

dato de ingresos que vamos a tener, para ver si podemos sostener el nivel de 



 
 

 

servicios sociales que está prestando este Ayuntamiento, cuando lo tengamos no 

hay ningún problema de ver, porque a lo mejor es que nos toca hacer un repaso 

de qué hacemos con el dinero municipal. 

 

Sra. Presidenta 

 

Muchas gracias Lluismi. 

Del Partido Popular, Raúl?  

 

Sr. Raúl Esteban (PP) 

 

En primer lloc, bona nit a tots els que ens acompanyen en aquesta sessió 

plenària. Como año tras año, nos volvemos a encontrar para debatir en uno de 

los Plenos más importantes del año, pues ya que junto al de presupuestos son 

los que marcan las políticas fiscales y sociales de este municipio en el año 

próximo. La actividad financiera en sus aspectos presupuestarios y fiscales en 

estos últimos años, indudablemente el elemento más importante y vertebrador de 

las decisiones políticas de gobierno de las administraciones públicas. Somos 

muy conscientes y por ello nos alegramos, como no podía ser de otra manera de 

que se den ayudas a las familias y personas más vulnerables y como siempre le 

recordamos que este grupo municipal nunca va a ser un obstáculo para aprobar 

todo este tipo de medidas sociales.  

Las ordenanzas municipales son las que rigen las normas tanto cívicas como 

fiscales de los municipios, por lo que estas, están para cumplirlas, pero 

cualquiera que pase por las calles de este municipio y que viva en Quart de 

Poblet, le puede decir lo que hoy este grupo le va a recordar. En Quart de 

Poblet tenemos un problema de suciedad, de plagas, de ruido, de seguridad, y 

todo esto es debido sobre todo aquí hay un problema que lo produce y qué falta 

de gestión, falta de diálogo. La ciudadanía quiere que las cosas vayan bien. 

Las prioridades de nuestros vecinos están sobre todo en varias cosas el coste 

de la vida, el problema de la vivienda, la seguridad ciudadana, la limpieza 

municipal. Las familias necesitamos que nuestros representantes públicos estén 

centrados en solventar las dificultades económicas, en que tengan o no tengan 

trabajo, pero un trabajo de calidad, ,un trabajo digno, que les proporcionen 

salarios dignos con el que puedan mantener a sus familias, además de que 

llevemos a cabo todas las acciones necesarias para que el coste que tengan que 

asumir día a día no les impida llegar a final de mes. 

 

Si hacemos un balance de estos últimos años, nos damos cuenta de que este 

equipo de gobierno es un equipo sin propuestas de futuro, desde este grupo 

municipal teníamos la esperanza de que con los cambios producidos después de 

estas últimas elecciones municipales en las concejalías y con la entrada de 

savia nueva en el PSOE, hoy nos presentaran unas ordenanzas totalmente 

renovadas, y que velarán por la economía de los vecinos de QUART DE POBLET. 

Nos damos cuenta que seguimos con el mismo PSOE de siempre, un sueño sin ideas 

y rancio sin capacidad de innovar. QUART DE POBLET ha dejado de ser una ciudad 

amable en la cual vivir y esto no escapa al estado general del país se ha 

disparado los costes generales de la vida de la cesta de la compra, el aceite, 

los huevos, los cereales, el pollo, se han carecido de una manera 

extraordinaria. Los costes de las hipotecas suponen unos 200 € más al mes, y 

los alquileres siguen subiendo y miren frente a esta situación frente a este 

contexto su respuesta ante la ciudadanía es ninguna. Son incapaces de hacer un 

guiño al ciudadano de a pie, y presentar una bajada de impuestos como está 

sucediendo en todos los ayuntamientos gobernados por el Partido Popular. Igual 

y después de tantos años todavía no se han enterado que lo que necesitamos los 

quarteros es una rebaja de nuestra presión fiscal. Y saben que es lo peor, que 

ustedes pueden hacerlo, pero al final llegamos a la conclusión de que es que 

no quieren, ya que su afán recaudatorio es infinito, tienen millones de euros 

de superávit, tenemos un endeudamiento cero, pero al final todo esto lo 

prefieren utilizar en otras cosas en lugar de aliviar el bolsillo de nuestros 

ciudadanos. Actualmente nos encontramos con más suciedad, más inseguridad, más 

plagas y menos oportunidades económicas y a todo esto tenemos que añadir la 

gran presión fiscal que este ayuntamiento ejerce sobre todos nosotros. 

  



 
 

 

Como ya le recordamos al principio de intervención, las ordenanzas están para 

cumplirse, pero en ocasiones nos olvidamos de ello y su trabajo es velar para 

que esto se cumpla al pie de la letra. Pongamos como ejemplo la ordenanza de 

movilidad, la cual sistemáticamente se está incumpliendo, no sabemos si es por 

desidia de este equipo de gobierno o por la falta de policía local, ambas 

cosas igual de graves. Pero lo cierto es que es un problema que crece día a 

día, los patinetes campan a sus anchas por las calles, a velocidades 

totalmente desorbitadas, en contra dirección, invadiendo las aceras con el 

peligro que todo ello conlleva. Y nada desde este ayuntamiento se está 

haciendo, pues miren nada. Le recordamos que ustedes se comprometieron a 

realizar una campaña informativa para todos los usuarios de M VP para que con 

un posterior refuerzo de la policía de barrio, ayudara para que toda la 

medidas que refleja la ordenanza se cumplieran, y a día de hoy seguimos 

esperando que esto se produzca. En fin, a lo mejor cuando tengamos algún 

disgusto, es cuando ustedes empiecen a tomar las medidas que prometieron. 

Volviendo al tema que nos trae hoy a este Pleno, que es la aprobación de las 

ordenanzas para el año 2024, le solicitamos un año más y no nos cansaremos de 

hacerlo:  

 -En primer lugar la bajada del gravamen del Ibi de nuestros inmuebles 

urbanos a un 0,57 de 0,61 que actualmente nos están aplicando, le recuerdo el 

gravamen.  

 -En segundo lugar una rebaja del 5 % en el impuesto de vehículos de 

tracción mecánica de una manera general, es decir, para todos los 

contribuyentes, tengan o no vehículos eléctricos o híbridos, que realmente son 

muy pocos los vecinos que pueden adquirirlos.  

 -En tercer lugar, una vez más, también le solicitamos la supresión de la 

plusvalía, ya que al ser un impuesto potestativo y como bien dice la palabra, 

el Ayuntamiento tiene la potestad de aplicarlo o no. Sabemos que esto es algo 

que ese equipo de gobierno no va a aceptar, por lo que en su defecto pedimos 

se modifique la ordenanza fiscal sobre incremento de valor de los terrenos de 

naturaleza urbana en los siguientes términos. 

Gozarán de una bonificación, la adquisición y transmisión o constitución de 

derechos reales, de goce limitativos del dominio, realizadas a título 

lucrativo por causa de muerte, siendo los beneficiarios, los descendientes y 

adoptados el cónyuge y los ascendientes y adoptantes con los siguientes 

porcentajes y situaciones:  

Del 95% en el caso de la vivienda habitual de la persona fallecida, incluyendo 

a estos efectos además una plaza de garaje y un trastero que se encuentra en 

el mismo edificio, y hubieran sido adquiridos en el mismo acto. Y cuando el 

valor de referencia catastral no supere los 250.000 € en caso de superar la 

bonificación sería 237.500 y del 20 % de la diferencia entre el valor de 

referencia catastral y los 250.000 €.  

De 95 % de los inmuebles de la persona fallecida cuando sean utilizados en el 

desarrollo de la actividad de una empresa individual, y que dicha actividad se 

ejerza de forma habitual, personal y directa por el causante.  

Del 95 % de los inmuebles, cuando los herederos sean menores de edad o siendo 

mayores la causa del fallecimiento lo sea por muerte en acto de servicio, 

accidente laboral, víctima de accidente de circulación, suicidio o asesinato.  

Del 75 % para el resto de inmuebles. 

Para el disfrute de la bonificación, se equiparará al cónyuge a quien hubiere 

convivido con el causante con análoga relación de afectividad y acredite, 

estar sentido en virtud del certificado expedido, al efecto, su inscripción al 

registro correspondiente.  

Segundo adaptar la ordenanza fiscal del impuesto sobre el incremento del valor 

de los terrenos de naturaleza urbana en los términos establecidos por la ley 

orgánica 2/2022, de 21 de marzo, de mejora de la protección de las personas 

huérfanas víctimas de la violencia de género, modificando su artículo tercero, 

el apartado tres del artículo 104 del Real decreto legislativo 2/2004, de 5 de 

marzo, por el que se aprueba el texto refundido de la ley reguladora de las 

haciendas locales. Eliminación del ICIO frente a todos los puesto 

anteriormente el PP tiene un plan queremos un QUART más humano, más seguro, 

más solidario con todos nuestros vecinos con una movilidad de calidad, en 

definitiva, un pueblo más competitivo que baje los impuestos que agilice la 

licencias. En resumen, un Quart más atractivo, démosle a Quart y a los 

quarteros esta oportunidad que creemos ya no nos la merecemos. 



 
 

 

 

Sra. Presidenta 

 

Vale, les recuerdo y no me gustaría aplicar el ordenamiento de ser muy 

estricta en ello, pero les recuerdo que las intervenciones no pueden exceder 

de seis minutos. Vamos por el punto número 5, nos quedan hasta el 14 y nos 

quedan bastantes. 

Gracias Raúl. Nacho por parte del grupo socialista.  

 

Sr. Ignacio Rabanaque (PSOE) 

 

Buenas tardes a todas y a todos y muchas gracias por asistir al Pleno, que 

efectivamente, como dice el señor Esteban del Partido Popular, no es un Pleno 

más, en eso estamos de acuerdo, creo que lo único que vamos a estar de acuerdo 

esta noche. Hoy comenzamos, efectivamente la construcción de lo que serán los 

presupuestos municipales, que se traerán a este salón de Plenos el próximo 

mes, y se pone de manifiesto que esté gobierno municipal mantiene compromiso 

firme con la ciudadanía de no incrementar la presión fiscal a nuestras vecinas 

y vecinos. Llevamos 14 años con la congelación de impuestos municipales. Ya 

les anticipo que ese compromiso va acompañado por otro, este equipo de 

gobierno se va a dejar la piel en incrementar lo que la ciudadanía de Quart 

recibe a cambio de su impuestos, con una gestión eficaz, responsable y con una 

perspectiva claramente progresista. Que pague más quien más tiene, para que 

reciba más quien más lo necesita.  

Bueno voy a pasar a contestar las propuestas. Voy a empezar por el señor 

Esteban porque me ha sido tan un poco un batiburrillo de ideas y no quiero que 

se me quede nada en el tintero. 

 

Ya que he escuchado cosas de seguridad, limpieza, trabajo, los salarios, el 

precio del pollo, el coste de las hipotecas, las plagas, parece mas bien un 

discurso de de un inicio de legislatura. Desde luego no me considero ni a mi 

ni a mis compañeros que seamos sin ideas y rancios, se nos propone una bajada 

de impuestos lineal, cuando repito llevamos 14 años con una congelación. Como 

tengo los datos, voy a pasar a decirlo, para que no quede solamente en 

palabrería. Llevamos con el Ibi congelado desde el año 2016, el impuesto de 

vehículos desde el 2008, el IAE desde 2009, la tasa de basuras desde el año 

2007, la plusvalía desde el año 2015 y el ICIO desde el año 2008. Esto es la 

realidad, no se de dónde sacan ustedes que tenemos una presión fiscal a 

nuestros ciudadanos exagerada, yo no lo veo así desde luego. Aparte de esto 

tenemos 18 bonificaciones que no son obligatorias que están aprobadas por este 

Pleno y 2 exenciones que también son potestativas en el Ibi, en total suman 18 

bonificaciones y 2 exenciones. No sé dónde ven ustedes la presión. 

  

Por otro lado, bueno he escuchado aquí un articulado de una modificación de la 

plusvalía, evidentemente es la primera noticia que tengo de esta propuesta, es 

imposible dar una respuesta a la misma en este momento desde esta tribuna, así 

que les invito que mi despacho está siempre abierto y podemos hablar de lo que 

sea necesario o se considere. Yo escucho, de eso doy fe. 

 

Por otro lado voy a pasar ahora a contestar las propuestas del señor Aráez. En 

primer lugar, en relación a la tasa por recogida de residuos sólidos, que se 

planteaba la sustitución del índice de referencia, tomando el salario mínimo 

interprofesional en lugar del IPREM, porque evidentemente, el IPREM nació en 

el 2004 y nació parejo al salario mínimo interprofesional, con la idea que 

fuese la referencia para cualquier concesión de subvenciones, etc. fuera del 

ámbito laboral, que es para lo que se suscribió el salario mínimo 

interprofesional. No podemos modificar esa referencia, pero sí que entendemos 

que cabría una posibilidad de estudiar los porcentajes del IPREM que se 

aplican hoy en día. Cabiendo la posibilidad de bonificar la cuota para 

aquellos ingresos que no superen el 1,5 del IPREM, que nos podríamos en los 

900 €. Desde este equipo de gobierno sí que se va a estudiar el impacto, pero 

evidentemente necesitamos un informe,  un informe económico, y que nos de 

respuestas a la posibilidad de aplicar esta modificación a lo que supondría 

para los ingresos municipales, a lo que supondría para la población, para su 

aplicación a la población, cuánta gente se beneficiaría de ello. Porque 



 
 

 

evidentemente hoy en día con la referencia al IPREM se ha descolgado en 

relación al ensayo de estos últimos dos años, si que es cierto que se aplica a 

muy poca gente. Entonces, sí que nos comprometemos a estudiarlo y de hecho ya 

está el equipo económico del ayuntamiento estudiando la posibilidad. 

 

En segundo lugar, en relación al Ibi, se hablaba de incrementar el tipo de 

gravamen diferenciado que se aplica a la industria, al uso industrial que esta 

fijado hoy por hoy en el 1,03 y se plantea subirlo al 1,10. Desde luego, lo 

mismo digo que en el caso anterior, necesitamos un estudio económico del 

impacto porque eso sí que supondría incrementar la presión fiscal 

características pero bueno no obstante también vamos a estudiarlo, y veremos 

la posibilidad aplicación, cuánto supondría de incremento de la presión, a 

quien afectaría porque este tipo de gravamen diferenciado se les puede 

aplicar, como máximo de un 10 % de los inmuebles que presentan mayor valor 

catastral. Todo ese estudio hay que hacerlo, desde esta Concejalía no se va a 

plantear modificaciones muy sustanciales de ordenanzas sin el estudio previo.  

Vamos a otra propuesta, respecto a viviendas de uso residencial desocupadas. 

Esto es una enmienda que lleva varios años que se ha presentado aquí, se 

presentó un año creo  desde el grupo de Compromís, desde el grupo de 

Compromís. Si que es cierto que con la aprobación de la ley de la vivienda de 

la ley 12/2023, pues es un tema que ha salido de nuevo en la prensa, que está 

en la calle la posibilidad que se daba a los ayuntamientos de incrementar la 

cuota del Ibi hasta un 50 %, un 100 %, o hasta un 150 % de viviendas 

desocupadas. Es un tema controvertido que tiene muy escasa utilización en los 

ayuntamientos, porque requiere un estudio muy pormenorizado, hay que saber 

definir qué vivienda son efectivamente desocupadas. Supone un estudio muy 

pormenorizado, es necesario dar un trámite de audiencia al interesado y 

entonces realmente hay mucho artículo en la prensa de los últimos meses en 

relación a este tema, y parece que los estudios a nivel nacional que se han 

hecho, tendría una aplicación de un 0,1 % de los propietarios de los 

inmuebles. Con lo cual por la aplicación parece que tendría poca importancia y 

desde luego desde el servicio de recaudación municipal nos trasladan que es 

casi imposible controlar esto, habría que ir a los consumos de luz, a los 

consumos de agua, cada año habría que hacer un censo de esas viviendas 

desocupadas. Parece un tema bastante complejo y no es tan sencillo. 

  

Por último, la propuesta de nuevo en el Ibi, de considerar que núcleos 

urbanos, como el barrio San José, barrio San Gerónimo o el barrio de Cristo 

son áreas con servicios, un nivel de servicio de competencia municipal, 

equipamientos colectivos, inferior al existente en el resto de áreas 

consolidadas del municipio, considero que es mucho decir, aquí hay algún 

compañero del barrio de Cristo y te invito a que des una vuelta por el barrio, 

no considero que sea así. De todas formas en el artículo 74 de la ley de 

haciendas locales, hay un parrafito que os lo habéis saltado en la propuesta 

porque realmente la propuesta es el artículo 74.1, y ahí también se refiere a 

que esos asentamientos de población singularizados deben tener actividades 

preminentemente primarias de carácter agrícola, ganadero, forestal, pesquero o 

análogas. Y eso os lo habéis quitado de esta propuesta, evidentemente el 

artículo leído al completo no permite, porque ninguno de esos núcleos 

poblacionales tiene actividades primarias. De todas formas, lo mismo de he 

hablado antes, tampoco sabemos el impacto económico que tendría este 

reconocimiento, sería posible estudiarlo pero creemos que no aplica el 

artículo, si vamos a la literalidad de la ley no se puede aplicar. Y creo que 

con esto he contestado a todas las propuestas.  

 

Sra. Presidenta 

 

Gracias Nacho pasamos a una segunda intervención, Mario. 

 

Sr. Mario Aráez (QUART ENTRE TOTES) 

 

Si se me tiene que cortar que se me avise con 30 segundos de antelación  

 

Sra. Presidenta 

 



 
 

 

No, voy a ser buena, no te voy a cortar, vamos a intentar ser mas breves que 

la primera intervención, por favor. 

 

Sr. Mario Aráez (QUART ENTRE TOTES) 

 

Yo, claro que me doy vueltas por el Barrio del Cristo básicamente porque gran 

parte de mi familia vive en el Barrio del Cristo, y se la realidad que hay en 

el Barrio del Cristo. Bueno, pues entonces que no se me acuse de que no me doy 

vueltas por el Barrio del Cristo, nada más que decirte de la acusación esa que 

me ha sentado un poco mal. Vamos a ir a lo de verdad es importante, todas esas 

cosas de que se necesita un informe económico, que se tendría que haber 

hablado. Nos podríamos haber sentado a hablar usted y yo, podríamos haberlo 

hecho pero no lo hemos hecho, a la siguiente espero que haya voluntad por su 

parte porque por la mía ha habido de sobra.  

Después, todas las ordenanzas están justificadas legalmente, si hay algún 

error, si me podría haber dicho que hay un error y negociado. Aquí el problema 

es que se ha vuelto a pasar el rodillo como los 40 años de gobierno 

socialista, más de 40 años que ha habido, y parece que no ha cambiado nada, 

eso es lo que ha pasado en estas modificaciones de las ordenanzas fiscales, 

eso es lo que ha pasado. Y aquí se llega y se me contesta, cuando se podría 

hablar conmigo, alguna vez se ha hecho alusión al bloque progresista, yo 

tampoco soy el bloque progresista, bueno tampoco estoy en el gobierno, yo no 

lo se ya, aquí se pasa el rodillo y ya está.  

Después yo creo que todo está justificado y está en el real decreto 

legislativo 2/2004, todas las bonificaciones que son progresivas son de 

izquierdas y se podían haber hecho desde el año 2004, el gobierno socialista 

que está desde el 2004 no ha querido aplicar nada de esto porque básicamente 

no le da la gana, o no lo ha visto políticamente correcto en su línea política 

ideológica. Yo no la comparto, por eso no soy del partido socialista, y por 

eso estoy en la oposición.  

Respecto todo lo que ha comentado el señor Esteban, no me podía dejar, a ver 

aquí me he perdido, estábamos hablando de ordenanzas fiscales, ordenanza de 

seguridad, me he perdido un poco de qué estamos hablando realmente y también 

le digo un poco que aquí ustedes tienen experiencia, llevan muchos años en el 

Pleno municipal. Saben de sobra que pueden hacer una propuesta por escrito y 

estudiarlo entre todos, negociarla o no, pero por lo menos estudiarla.  Yo, 

hasta en algunas ocasiones he de reconocer, que ha leído la parrafada y me he 

llegado a perder porque no había entendido nada. Es decir, un poco de seriedad 

a la hora de presentar las ordenanzas fiscales, presentarlas por escrito en 

vez de leerlas a viva voz, tienen el equipo suficiente para hacerlo. Además, 

le voy a ser sincero, si presentan las mismas en todos los municipios, las 

tienen escritas ya, podían haberlas presentado, no se por qué no lo han hecho. 

Lo del Ibi, que proponen ustedes de bajar el Ibi, hay una cosa que sale en 

prensa continuamente, el Ibi se lo bajas y se lo bajas 10€ a tu vecino. Sabes 

cuanto se lo bajas a los ricos? Pues una cantidad muy elevada. Una bajada de 

Ibi que perjudica a tu vecino y sí que beneficia a los ricos y a los que 

tienen más dinero. Esa es la bajada de los impuestos de las ordenanzas 

fiscales que ustedes proponen, y obviamente me opongo a todo lo que dicen, lo 

digo con sinceridad, lo podríamos negociar si fuese Alcalde, o concejal de 

Hacienda, véngase y lo negociamos, pero ya le digo que por principios yo voy a 

estar siempre porque los ricos paguen más y los pobres paguen menos.  

 

Sra. Presidenta 

 

Gracias Mario, 

Belén? Lluismi? 

 

Sr. Lluis Miquel Campos (COMPROMÍS) 

 

A vore Mario, els que tenim alguna experiència en açò, no me han hablado 

conmigo, date por llamado, et cridaré totes les vegades, espere que aquesta 

porta... jo el de hui d'anar a la Comissió i no portar les propostes, i 

portar-les ací, a la galeria està molt bé. Jo el despatx també el tinc obert, 

també m'agradaria per la pròpia llealtat, es toca la porta. Soc una persona 



 
 

 

que tinc el mòbil i atenc a totes les ores. Per tant, eixa llealtat i 

reciprocitat la tens oferida i, per tant, sense 

Ací tenim un problema, i ara volia exposar el problema que tenim, Raúl també 

va tindre la mateixa tècnica, a la Comissió es va abstindre i hui ens ha tret 

ací la seua posició, ens ha explicat, ha fet un juí, al final l'espectacle era 

les corfes, els cacaus, paper d'albal, el que queda en un casal de Falla quan 

acaba un sopar de Falla, ens ha fet ací el rollo. 

Vaig a dir el problema que tenim ací i volguera que no passara. Jo vaig estar 

a l'oposició, i presentava esmenes a les ordenances, les aprovaven, altres no. 

Quedava en el senyor Bartolomé Nofuentes, votava a favor dels pressupostos, 

faré de memòria, posava esmenes i algunes me les acceptaven i altres no. Al 

final a base de persistència en l'últims pressupostos pense que vàrem votar a 

favor. De fet, hui una de les esmenes és la de renovables d'una bonificació de 

3 a 5 anys, que era de 3 i ara s'augmenta a 5 anys. Per tant, quan hi ha 

voluntat de diàleg. 

Jo he estat en l'oposició i estava en el Govern del Botànic, Labora, 

Conselleria d'economia l'any 2015 que 800.000 €, en els huit anys del Govern 

del Botànic han arribat 17.000 € per al Labora, per als Polígons Industrials. 

Quan passaven eixes coses em deien, Educació Xarxa Llibres, Beques. Quan em 

preguntaven, i t'ho dic Raúl, escolta per al teu poble ha demanat per al 

polígon, i jo deia, però al meu poble tot el que demanen. Sempre, espere que 

per als pressupostos de la Generalitat, tot el que demanem. Som rics i tenim 

un romanent, entre altres coses perquè: 

1-Cobrem IAE d'algunes empreses grans, 

2- Ajudes europees 

3- La Generalitat pagava 2 de cada 3 € en polítiques socials que aquest poble. 

Correm un gran perill si açò es retalla hui, diuen que el pressupost de la 

Generalitat baixa un 14 %, les inversions, si les inversions son parcs 

empresarials, polígons industrials que es el que dona faena, patirem i tindrem 

que tirar mà del romanensc. Això, jo el que espere es que, el discurs per 

discurs, la llealtat al poble a la camiseta i estudiem el pressupost de la 

Generalitat, programa a programa, capítol per capítol, que espere el quid pro 

quo. Igual que li he dit a Mario, quan vejam que la Generalitat, els menjadors 

dels programes de serveis socials, patirem moltíssim si no hi han ajudes, que 

ací hui hi ha gent demanant coses, el que demanen o es traguen impostos 

municipals, o taxes, o ajudes de la Generalitat. 

Per tant, i acabe, estan les ordenances, espere que puguem tindre... perquè 

les coses es fan en diners, i els diners no es fabriquen en una maquineta. 

 

Sra. Presidenta 

 

Gracies Lluismi, 

Raúl? 

 

Sr. Raúl Esteban (PP) 

 

A vore, ací hi ha un poquet per a tots, en primer lloc, al senyor Rabanaque, 

en ningun moment s'ha dit que no hi haja una congelació d'impostos durant els 

anys darreres. Simplement, demanem una baixada generalitzada d'impostos, com 

s'ha fet en els ajuntaments que s'ha incorporat el Partit Popular, i 

exactament igual que s'ha fet per part del Govern Autonòmic. No parlem de 

congelació, parlem de baixada generalitzada d'impostos. 

Quant als lloguers, que han fet menció el senyor Araez, i el senyor Rabanaque, 

es deu penalitzar quan hi hasquen vivendes buides, jo el que em plantejaria, 

si realment tinguérem una llei estatal que ens garantira una seguretat 

jurídica i econòmica. Probablement, el que tindríem és una major oferta de 

pisos, de vivendes, a la que poguérem accedir fàcilment persones que no 

tingueren grans recursos. Jo crec que l'efecte d'aquesta llei és el que estem 

pagant ara mateixa, que es totalment el contrari, no hi ha oferta, s'han 

disparat el preu del lloguer. Ha fet molt més difícil que puguen accedir els 

jóvens o les persones que no tenen una disponibilitat econòmica. 

Jo crec que quan parlem de baixada generalitzada d'impostos, només hem de 

parlar amb la gent que tenim ací, perquè sempre es diu és que al Rei es baixa 

més, però a cadascú en la proporció del que li toque. I si hui en dia a una 



 
 

 

persona que va ajustada, aconseguim que s'estalvie 100, 200 €, jo crec que ho 

agrairà. 

Al senyor Campos, jo crec que lliçons de com es té que fer oposicions, vosté 

la faria d'una manera, nosaltres la farem de la manera convenient, no obstant 

agraïm les suggerències, gràcies. 

 

Sra. Presidenta 

 

Gràcies Raúl, 

Nacho  

 

Sr. Ignacio Rabanaque (PSOE) 

 

Ahora voy a empezar al revés, primero por el señor Aráez, en primer lugar 

disculpas si ha molestado en el comentario de Barrio del Cristo, veo que será 

al revés casi que nos daremos una vuelta y me invita a tomar una cerveza y 

vamos por el Barrio. 

En relación a las propuestas de enmiendas, yo tuve la primera noticia, el 

martes después de la Comisión de Hacienda, después de un voto en contra que 

pregunté extrañado y por qué? no, hemos presentado enmiendas. A mi me llegaron 

el jueves, yo casualmente he estado fuera el fin de semana, no tenía mucho 

margen para estudiarlo, mas allá de estudiarlo, había algunas cosas, había 

enmiendas que ya se habían presentado otros ejercicios y ya las teníamos 

miradas. Pero bueno, que no había mucho más margen, entonces para la próxima 

si tenemos un poquito más de margen para verlo. Reitero mi despacho abierto.  

Por otro lado, en relación al señor Esteban, habla de bajada de impuestos que 

te pone una bajada de impuesto generalizada. A ver lo que no vamos a hacer 

desde este grupo municipal es lo que ha hecho el Consell de Mazon y de VOX, 

que han bajado impuesto al 0,5 % de los valenciano más ricos, unos 24.000 más 

o menos, con la supresión del impuesto sucesiones y donaciones. Ahorrando unos 

350 millones de euros y al mismo tiempo se sube el recibo del agua a través de 

Cánon de saneamiento que el gobierno del Botànic tenía paralizado hasta julio 

de 2023, con la promesa de revisarse después elecciones. Bueno pues desde el 

gobierno actual de Mazon y VOX se ha decidido no mantener esa medida como si 

ha hecho con otras, otras tasas autonómicas o que el transporte gratuito. Es 

decir, ha habido voluntad de no mantener esta medida y los usuarios deben 

pagar ahora la deuda acumulada, que sube en algunos casos el importe del 

recibo del agua hasta el 70 % de las familias. Evidentemente nosotros eso no 

lo vamos hacer.  

Y para terminar, voy a aprovechar y voy a contar una anécdota que cuenta 

siempre el predecesor en el cargo, el Concejal de Hacienda, el señor Nofuentes 

en relación había comentado el señor Araez de la bajada líneal del Ibi.  Y es 

que efectivamente si bajamos el Ibi, el tipo de gravamen que es lineal que no 

podemos hacer distintos más allá de los tipos diferenciados al tema de la 

industria de los industrial fue una familia se ahorre 10 € a una empresa se va 

ahorrar 30.000 €. Que tenemos en resumen, que vamos a tener disponibles 30.010 

€ menos para bordar políticas, progresistas y de redistribución de la riqueza, 

con lo cual vamos a mantener, implementar con seriedad y rigor un sistema de 

bonificaciones que tenemos, y estudiaremos incrementarlo, por supuesto. Así 

estaremos ayudando realmente a quien lo necesita, y no tenemos porque perdonar 

a grandes empresas una cantidad dinero que nos pueden ir muy bien en el día a 

día. Ojalá pudiéramos tener otras herramientas, como la ley de vivienda, 

evidentemente no es competencia municipal pero bueno, dentro de lo que tenemos 

en nuestras manos y con lo que podemos trabajar siempre vamos a estar al lado 

de los que mas lo van a necesitar. Así que nos parece que es una decisión 

sostenible, que va en línea con lo que va a ser el mes que viene el 

presupuesto municipal, que se traerá a este pleno. Una decisión comprometida 

con nuestra ciudadanía, el no elevar la presión fiscal a nuestros vecinos por 

14º o 15º, según del impuesto que estemos hablando, año consecutivo. Que van a 

seguir aportando lo mismo que aportaban hasta ahora, para recibir una gran 

cantidad que reciben de este Ayuntamiento. 

 

Sra. Presidenta 

 

Gracias Nacho,  



 
 

 

Bueno en definitiva y como muy bien ha dicho el concejal de Hacienda, este 

grupo de gobierno no va a bajar los impuestos a las grandes empresas, porque 

precisamente ello conllevaría que dejáramos de poder sacar el número de becas 

que sacamos, el número de ayudas sociales que sacamos, los comedores 

escolares, etc. muchísimos de los recursos que como grupo municipal pensamos 

que son necesarios para este municipio para la ciudadanía de este municipio, 

que dejaríamos de percibir, si les bajamos los impuestos a las grandes 

empresas. y como digo, y como bien ha dicho Nacho, tras 14 años seguimos con 

las tasas congeladas, ampliamos el número de bonificaciones y mantenemos la 

deuda a cero. Así que este grupo de gobierno va a mantenerse por supuesto en 

esa línea, en ese camino, que consideramos que es lo que funciona y lo que le 

viene muy bien al municipio de Quart de Poblet, dicho lo cual vamos a pasar a 

votar.  

 

Sr. Mario Aráez (QUART ENTRE TOTES) 

 

El proceso de votación, si hay dos propuestas de modificación, una cuestión si 

hay 2 propuestas de modificación, una la presenta concejalía de Hacienda y la 

otra la presenta Quart entre Totes... 

 

Sra. Presidenta 

 

Usted ha presentado unas propuestas y el Partido Socialista le ha contestado a 

esas propuestas diciéndole que no las ha podido estudiar en profundidad, que 

no las puede aceptar y que emplaza a realizar un estudio para ver si las 

propuestas que usted ha traído, ha presentado a este equipo de gobierno pueden 

ser implementadas en futuro. Eso es lo que se le ha contestado, la votación es 

por la propuesta de las ordenanzas fiscales que se llevó a la pasada Comisión 

de Hacienda. 

 

Sr. Mario Aráez (QUART ENTRE TOTES) 

  

Pero el documento, si no me equivoco, como me llega a mí el expediente, 

ustedes hacen una propuesta de modificación y yo otra propuesta de 

modificación? 

 

Sra. Presidenta 

 

Mario, no, estamos debatiendo el orden del día del Pleno, que es la propuesta 

de ordenanzas fiscales.  

 

Sr. Mario Aráez (QUART ENTRE TOTES) 

 

No, estamos debatiendo el modo de votación,  sabemos el resultado, votamos la 

ordenanza fiscal con las modificaciones del PSOE y ya nos apañaremos. Son 2 

propuestas distintas. 

 

Sr. Bartolomé Nofuentes (PSOE) 

 

Estamos debatiendo el dictamen de la comisión de Hacienda, únicamente fueron 

las ordenanzas de este grupo que se votaron, el dictamen de la comisión. 

 

Sr. Mario Aráez (QUART ENTRE TOTES) 

 

La próxima vez incluiré que es un voto particular porque he votado en contra 

de dictamen, y se podrán votar mis propuestas. 

 

Sra. Presidenta 

 

vale, pasamos a votar. 

 

 



 
 

 

6. PROPOSTA CREACIÓ COMISSIÓ D'ESTUDI EMPRESA PÚBLICA DE SERVICIS 

DE QUART DE POBLET SOCIETAT LIMITADA (1571241E). 

De conformitat amb la proposta del Regidor d'Empresa Pública i per a procedir a 
l'estudi de l'assumpció i desenvolupament de la gestió del servei de manteniment de 
jardins i zones verdes municipal, a través de l'Empresa Pública de Serveis de Quart de 
Poblet Societat Limitada, es proposa la designació de la Comissió Mixta d'Estudi, a la 
qual al seu torn s'encarrega la redacció de la Memòria jurídica-econòmica justificativa, 
referida a la possibilitat i viabilitat de la prestació dels referits serveis. 
 
Vista la proposta de l'Alcaldia, el Ple de l'Ajuntament, per unanimitat, dels vint-i-un Srs. 

Regidors assistents a la sessió, inclosa la Sra. Alcaldessa, que de fet i de dret 

componen la Corporació, acorda: 

U. Crear la Comissió d'Estudi amb la següent composició: 
 
Presidència de la Comissió: la Sra. Alcaldessa o Regidor en qui delegue. 
  
Vocals de la Comissió: 
 
a) Seran d'índole polític els portaveus dels diferents grups que integren el Ple 
Municipal, regidor d'Empresa Pública i els regidors delegats de l'àrea de què es tracte. 
 
b) Seran vocals de caràcter tècnic: 
 
- El Tresorer Municipal. 
- El Cap de l'Àrea de Sostenibilitat, Urbanisme, Medi Ambient i Vies Públiques. 
- Tècnic de Medi Ambient. 
- Supervisor servicis manteniment. 
- Encarregat manteniment de jardins, parcs i mobiliari. 
 
Secretaria: El Sr. Secretari Municipal o funcionari en qui delegue. 

 
DOS. Encarregar a la citada Comissió la redacció de la Memòria en els termes 
exposats en la part expositiva. 
 
Debat 

Sr. Mario Aráez (QUART ENTRE TOTES) 

 

Si, estamos totalmente a favor de que se estudie, porque nuestra postura 

política siempre ha sido la de la municipalización, de la mayoría de los 

servicios públicos. 

 

Sra. Presidenta 

 

Gracias, alguna otra intervención? 

Bartolomé? 

 

Sr. Bartolomé Nofuentes (PSOE) 

 

Es la puesta en marcha del estudio de una encomienda de gestión, en la que 

vamos a trabajar, como habrá visto los portavoces de las distintas formaciones 

políticas, el equipo técnico es el que va a constituir esa comisión y por 

tanto las conclusiones del mismo se recogerán y se traerán al Pleno. 



 
 

 

 
7. ACTUALITZACIÓ PLA DE MESURES ANTIFRAU (1003499Z). 

S'exposa la proposta de la Presidència de la Comissió per a l'aprovació del Pla de 
Mesures Antifrau de l'Ajuntament de Quart de Poblet, que és del següent tenor: 
 
El Reglament (UE) 2021/241 del Parlament Europeu i del Consell de 12 de febrer de 
2021, pel qual s'establix el Mecanisme de Recuperació i Resiliència (MRR) disposa en 
el seu article 22 que és una obligació dels Estats membres la protecció dels interessos 
financers de la Unió Europea incloent prendre les mesures oportunes per a previndre i 
detectar i corregir el frau, la corrupció i els conflictes d'interés. 
 
Per a fer efectives les iniciatives plantejades pel Pla España Puede, les 
Administracions Públiques han d'adaptar els procediments de gestió i el model de 
control. Algunes mesures d'agilitació es van establir mitjançant el Reial decret llei 
36/2020, de 30 de desembre, pel qual s'aproven mesures urgents per a la 
modernització de l'Administració Pública i per a l'execució del Pla de Recuperació, 
Transformació i Resiliència.  
 
Així mateix, en el desenvolupament d'un sistema de gestió que facilite la tramitació 
eficaç de les sol·licituds de desemborsament als Servicis de la Comissió Europea, es 
va aprovar l'Ordre HFP/1030/2021, de 29 de setembre, per la qual es configura el 
sistema de gestió del Pla de Recuperació, Transformació i Resiliència (PRTR). L'article 
6 exigix la redacció d'un pla de mesures antifrau per a cada organisme gestor de fons 
del MRR, amb l'objectiu d'assegurar la prevenció, detecció i correcció del frau, la 
corrupció i els conflictes d'interés.  
 
Per a donar emplene a les exigències comunitàries de reforçar els mecanismes 
d'integritat en matèria de prevenció, detecció i correcció del frau, la corrupció i els 
conflictes d'interés, el Ple de l'Ajuntament de Quart de Poblet, en sessió ordinària, 
celebrada el dia trenta-un de maig de dos mil vint-i-dos, va aprovar el Pla de Mesures 
Antifrau per a la gestió dels fons Next Generation UE.  
 
L'aprovació del Pla d'Integritat i Mesures Antifrau suposa l'establiment d'un marc 
d'integritat i transparència que reforça els valors ètics de l'administració i de tots els 
seus integrants.  
 
La combinació d'una avaluació periòdica dels riscos de frau, corrupció i conflicte 
d'interés, la implementació de mesures adequades entorn de les quatre àrees del 
denominat cicle de l'antifrau: prevenció, detecció, correcció i persecució i el foment 
d'una cultura d'integritat en l'exercici de les funcions públiques, mitiga els riscos 
associats i constituïx una important eina dissuasiva de males pràctiques i conductes 
irregulars.  
 
Vista l'Ordre HFP/55/2023, de 24 de gener i de Llei 2/2023, de 20 de febrer. 
 
Previ dictamen de la Comissió Informativa d'Hisenda i Recursos Generals, el Ple de 
l'Ajuntament, per unanimitat, dels vint-i-un Srs. Regidors assistents a la sessió, inclosa 
la Sra. Alcaldessa, que de fet i de dret componen la Corporació, acorda: 
 

U. Aprovar la Declaració Institucional de Compromís de Lluita contra el Frau pel Ple de 

la nova organització municipal 2023-2027. 



 
 

 

 

DOS. Incorporar al Pla de Mesures Antifrau: 

 Nou model de DACI (Annex II.2), amb el contingut mínim que 

obligatòriament ha de contindre, d'acord amb el que es disposa en 

l'Ordre HFP/55/2023, de 24 de gener  

 El model de confirmació de l'absència de conflicte d'interés previst en la 

mateixa Ordre (Annex II.3). 

D'aquesta manera, el PMA recollirà: 

 

a. El model de DACI (Annex II.1), previst en l'Annex IV de l'Ordre HFP/1030/2021, 

de 29 de setembre, que s'utilitzarà en qualsevol expedient de licitació com una 

mesura de prevenció i que hauran d'emplenar tots els intervinents en la 

tramitació d'aquest.  

b. El model (Annex II.2) publicat en l'Ordre HFP/55/2023, de 24 de gener, relativa 

a l'anàlisi sistèmica del risc de conflicte d'interés en els procediments que 

executen el Pla de Recuperació, Transformació i Resiliència.  

L'Ordre es va publicar amb posterioritat a l'aprovació del PMA, en el BOE núm. 

21 de data 25 de gener de 2023. Es dicta en aplicació de la disposició 

addicional centèsima desena segona de la Llei 31/2022, de 23 de desembre, 

de Pressupostos Generals de l'Estat per a 2023, en relació amb l'anàlisi 

sistemàtica del risc de conflicte d'interés en els procediments que executen el 

Pla de Recuperació, Transformació i Resiliència, basat en una eina informàtica 

de data mining, amb seu en l'Agència Estatal d'Administració Tributària 

d'Espanya, establint el contingut mínim que obligatòriament hauran de 

contindre les declaracions d'absència de conflicte d'interés (DACI). L'article 4 

configura l'eina informàtica de data mining denominada MINERVA que la 

AEAT posa a la disposició de les entitats participants en el PRTR. 

c. El model de confirmació (Annex II.3) que s'ha d'utilitzar en el cas d'identificació 

d'un risc de conflicte d'interés, concretat en una bandera roja de MINERVA, 

establit en l'Ordre HFP/55/2023, així com, el procediment a aplicar, regulat en 

l'article 6.  

 

TRES. Completar el punt 3 del PMA: "Conceptes Bàsics", afegint dues definicions: 

 

 l'apartat 3.3 definició de "Malversació" 

 l'apartat 3.5 definició de "Doble Finançament" 

 

QUATRE. Incorporar a l'Annex I del PMA el resultat de l'avaluació de risc actualitzada, 

realitzada per l'Equip d'Autoavaluació de Risc de Frau en la reunió celebrada el dia 



 
 

 

22/12/2022, substituint a l'anterior. Tot això, en compliment del que es preveu en 

l'article 2.4 de l'Ordre HFP/1030/2021, de 29 de setembre, i de conformitat amb el 

model establit en l'article 6.2 segon paràgraf, relatiu a l'estàndard mínim (Annex II.B.5). 

 

Pregunta Grau de compliment 

4 3 2 1 

1. Es disposa d'un “Pla de mesures antifrau” que li permeta a 
l'entitat executora o a l'entitat decisora garantir i declarar que, en el 
seu respectiu àmbit d'actuació, els fons corresponents s'han 
utilitzat de conformitat amb les normes aplicables, en particular, pel 
que fa a la prevenció, detecció i correcció del frau, la corrupció i els 
conflictes d'interessos? 
 
 Sí, el Ple en sessió ordinària celebrada el dia 31/05/2022 va 

aprovar per majoria de vots el Pla de Mesures Antifrau per 

a la gestió dels fons Next Generation EU. El Pla contempla 

totes les qüestions plantejades.  

 
 A més, es disposa d'un Sistema d'Autoavaluació del risc de 

frau, on es revisen anualment els riscos, les mesures i 

controls atenuants adoptats fins al moment, i si es considera 

oportú, s'introduïxen noves mesures addicionals. 

X    

2. Es constata l'existència del corresponent «Pla de mesures 
antifrau» en tots els nivells d'execució? 
 
 Sí. L'Ajuntament de Quart de Poblet disposa d'un Pla Antifrau 

aprovat, estructurat de conformitat amb l'article 6 de l'Ordre 

HFP/1030/2021 cicle antifrau: Prevenció, Detecció, 

Correcció i Persecució. 

 
 A més compta des de 2017 amb un Equip d'Autoavaluació 

del risc de frau, creat per Resolució d'Alcaldia núm. 

1021/2017, d'11 d'abril.  

 
 En l'organització existix una divisió clara i segregada de 

funcions en els processos de gestió, control i pagament. 

 
 Des de 2022, l'òrgan de contractació, la taula, els/les 

tècnics/ques que valoren les ofertes presentades, els/les 

que redacten els plecs així com el contractista adjudicatari, 

subscriuen el Document d'Absència de Conflicte 

d'Interessos (DACI).  

 

X    



 
 

 

Prevenció Grau de compliment 

4 3 2 1 

3. Disposa d'una declaració, al més alt nivell, on es comprometa a 
lluitar contra el frau? 
 
  Sí. El Pla de Mesures Antifrau inclou la Declaració de 

Compromís de Lluita contra el Frau. 

X    

4. Es realitza una autoavaluació que identifique els riscos 
específics, el seu impacte i la probabilitat que ocórreguen i es 
revisa periòdicament? 
 
  Sí. Des de 2017 com a beneficiari de la primera 

convocatòria d'una subvenció per a l'execució d'una 

Estratègia de Desenvolupament Urbà Sostenible i Integrat 

(EDUSI), cofinançada pel FEDER, es va nomenar un Equip 

d'Autoavaluació de Risc de Frau, que es reunix anualment 

i adopta les mesures eficaces i proporcionades per a reduir 

el mateix i realitza l'autoavaluació de riscos.   

X    

5. Es difon un codi ètic i s'informa sobre la política d'obsequis? 
 
 En 2017 es va enviar per correu electrònic a tots els 

treballadors de l'Ajuntament el Codi Ètic i de Conducta dels 

Empleats públics (articles 52 a 54 de la Llei de l'Estatut 

Bàsic de l'Empleat públic): "Deures dels empleats públics, 

Codi de Conducta, Principis ètics, Principis de conducta". 

Pendent 2023:  
 Seu Electrònica: Incloure en la Carpeta de Mesures Antifrau 

l'Annex  IV "Codi de Conducta", aprovat dins del Pla de 

Mesures Antifrau, Declaració institucional etc.  

 
 Incrementar la difusió d'ètica pública a través de formació. 

 X   

6. S'impartix formació que promoga l'Ètica Pública i que facilite la 
detecció del frau? 
 
 Últimament no s'han realitzat jornades de formació sobre 

ètica pública, l'última va ser en 2018.  

Pendent 2023:  
 
 Amb l'objectiu de fomentar valors com la integritat, 

objectivitat, rendició de comptes i honradesa l'Equip 

d'Autoavaluació del Risc de Frau acorda realitzar una jornada 

formativa en 2023, dirigida a tots els nivells jeràrquics, que 

fomenten l'adquisició i transferència de coneixements i de com 

actuar en cas de detecció de frau. També per a comunicar i 

informar el personal de l'entitat sobre les diferents modalitats de 

   X 



 
 

 

conflictes d'interés i de les maneres d'evitar-ho. 

7. S'ha elaborat un procediment per a tractar els conflictes 
d'interessos? 
Regulació jurídica: 
 
 L'article 61.3 del Reglament Financer de la UE 2018/1046 

del Parlament Europeu i del Consell, de 18 de juliol establix 

que «existirà conflicte d'interessos quan l'exercici imparcial i 

objectiu de les funcions es veja compromés per raons 

familiars, afectives, d'afinitat política o nacional, d'interés 

econòmic o per qualsevol motiu directe o indirecte d'interés 

personal.» 

 L'article 64 LCSP es referix a la "Lluita contra la corrupció i 

prevenció dels conflictes d'interés" 

 Art. 23 Llei 40/2015, de Règim Jurídic del Sector Públic: 

Causes d'Abstenció. Art. 24 Recusació. 

 Sí, el punt núm. 6.2 (pàgina 16) del Pla de Mesures Antifrau 

es referix al procediment per a abordar el conflicte 

d'interessos, per a donar compliment a l'obligació establida 

en l'art. 6.4 de l'Ordre HFP/1030/2021, de 29 de setembre. 

 X    

8. S'emplena una declaració d'absència de conflicte d'interessos per 
tots els intervinents? 
 
 Des de l'aprovació del Pla de Mesures Antifrau, en 2022, quan 

s'inicia una licitació pública, subscriuen el DACI l'òrgan de 

contractació, la taula, els/les tècnics/ques que valoren les 

ofertes i els/les que redacten plecs. Després de l'adjudicació 

del contracte el subscriu el contractista adjudicatari.   

X    

Detecció Grau de compliment 

4 3 2 1 

9. S'han definit indicadors de frau o senyals d'alerta (banderes 
roges) i s'han comunicat al personal en posició de detectar-los? 
 
 Sí, les més emprades estan en l'Annex VI del Pla de Mesures 

Antifrau (pàgines 27-31) i estan classificades per tipologies: 

Contractació Pública, Subvencions i ajudes, Convenis i 

Encomandes de gestió. 

 
 

Pendent 2023:  
 
 Informar el personal del que són les banderes roges: Senyals 

d'alarma, pistes o indicis d'un possible frau. 

 

 X   



 
 

 

 10. S'utilitzen eines de prospecció de dades o de puntuació de 
riscos? 

 
 Sí, anualment es realitza l'autoavaluació de risc de frau. 

 També s'utilitzen la Base Nacional de Dades de Subvencions 

(BNDS), Plataforma de Contractació del Sector Públic, 

ROLECE etc. 

 X   

11. Existix algun llit perquè qualsevol interessat puga presentar 
denúncies? 

 
 Sí. A través dels Canals Interns i Externs. 

 Si els licitadors detecten alguna irregularitat o sospita de frau 

també la poden comunicar a través de l'enllaç  indicat en els 

plecs. 

  
Pendent 2023:  
 
 Donar visibilitat als canals interns i externs en el web, Seu 

Electrònica i en el Portal de Transparència.  

 X   

12. Es disposa d'alguna Unitat encarregada d'examinar les 
denúncies i proposar mesures? 
 
 Sí. Actualment l'Equip d'Autoavaluació del Risc de Frau, 

nomenat per Resolució d'Alcaldia núm. 1021/2017, de data 

11 d'abril de 2017, és l'encarregat de reunir-se anualment i 

adoptar les mesures eficaces i proporcionades per a reduir el 

risc de frau.  

 Aquest equip serà l'encarregat d'examinar les denúncies i de 

proposar les mesures. Mantindrà la comunicació amb el 

denunciant i haurà de donar resposta en un termini raonable, 

que no serà superior a tres mesos a partir del justificant de 

recepció o, si no es va remetre justificant de recepció al 

denunciant, a tres mesos a partir del venciment del termini 

de set dies després si es fes la denúncia.   

 X   

Correcció Grau de compliment 

4 3 2 1 

13. S'avalua la incidència del frau i es qualifica com a sistèmic o 
puntual? 
 
 Sí, quan es tinga coneixement d'algun indici de frau s'ha 

d'avaluar la seua incidència i la seua qualificació com a 

sistèmic o puntual, amb l'objectiu de corregir aquells 

procediments que han permés que es produïsca eixe frau.   

 

  X  



 
 

 

14. Es retiren els projectes o la part dels mateixos afectats pel frau i 
finançats o a finançar pel MRR? 
 
 Si es detecta frau d'algun procediment, es retiraran part o la 

totalitat dels projectes afectats i finançats per aquests fons. 

  X  

Persecució Grau de compliment 

4 3 2 1 

15. Es comuniquen els fets produïts i les mesures adoptades a 
l'entitat executora, a l'entitat decisora o a l'Autoritat Responsable, 
segons siga procedent? 
 
 S'haurà d'informar dels fets produïts i de les mesures 

adoptades, per a això serà necessari establir un 

procediment concret d'actuació.  

  X  

16. Es denuncien, en els casos oportuns, els fets punibles a les 
Autoritats Públiques nacionals o de la Unió Europea o davant la 
fiscalia i els tribunals competents? 
 
 Si escau, es posarà en coneixement de l'autoritat competent. 

  X  

Subtotal punts  20 18 8 1 

Punts totals 47 

Punts màxims 64 

Punts relatius (punts totals/punts màxims) 0,73 

 
CINC. Incloure l'enllaç al model de denúncia davant la fiscalia europea, per a 

informar sobre un delicte que afecte els interessos financers de la Unió, en el punt 

5.4 Mesures de Persecució, apartat 5.4.1 d). 

 
Enllaç al model de denúncia: 
 https://www.pap.hacienda.gob.es/sitios/pap/es-
ES/Documents/AnexoIII.PPOCRIMEREPORT_ES.pdf  
 
SIS. Actualitzar el Marc Normatiu del PMA (Annex VIII) incorporant la recent 
normativa en aquesta matèria: 
 

 Ordre HFP/55/2023, de 24 de gener, relativa a l'anàlisi sistemàtica del risc 

de conflicte d'interés en els procediments que executen el Pla de 

Recuperació, Transformació i Resiliència.  

 Llei 2/2023, de 20 de febrer, reguladora de la protecció de les persones que 

informen sobre infraccions normatives i de lluita contra la corrupció.  

SET. Actualitzar el PMA als nous termes establits en la Llei 2/2023, de 20 de febrer, 

reguladora de la protecció de les persones que informen sobre infraccions 

normatives i de lluita contra la corrupció que es detallen a continuació:  

 

https://www.pap.hacienda.gob.es/sitios/pap/es-ES/Documents/AnexoIII.PPOCRIMEREPORT_ES.pdf
https://www.pap.hacienda.gob.es/sitios/pap/es-ES/Documents/AnexoIII.PPOCRIMEREPORT_ES.pdf


 
 

 

 «denunciant» es substituïx per «informant»,  

 «denúncia» es substituïx per «comunicació o informació»,  

 «Canal de denúncies intern» es substituïx per «Canal intern 

d'informació» 

 «Canal extern de denúncies» es substituïx per «Canal extern 

d'informació» 

HUIT. Incloure l'Annex VI.I "Llista de comprovació de banderes roges". Les 

banderes roges són senyals d'alarma, pistes o indicis per a determinar l'existència 

de frau.  

 

L'existència d'una bandera roja no implica necessàriament l'existència de frau, però 

sí indica que una determinada activitat necessita atenció extra per a descartar o 

confirmar un frau potencia.  

 

Per a cada instrument jurídic (Contractes, subvencions, convenis, mitjans propis) 

existix un catàleg de banderes roges que s'han revisat, utilitzant l'eina d'avaluació 

de riscos (matriu de riscos) del Servei Nacional de Coordinació Antifrau (SNCA).  

 

NOU. Canviar la denominació actual d'Equip d'Autoavaluació del Risc de Frau per 

Unitat Antifrau. La composició de la Unitat nomenada per Resolució d'Alcaldia núm. 

1021/2017, d'11 d'abril de 2017 es manté. 

 

És una unitat independent, dotada d'autonomia i, amb coneixements i experiència en 

matèria antifrau. Gestionarà i implementarà el sistema de control intern de nivell 1 i 

serà l'encarregada de:  

 

1) La supervisió i avaluació del funcionament regular i de la correcta aplicació de 

les mesures de prevenció, detecció i correcció en relació amb els riscos que 

afecten l'execució del Mecanisme de Recuperació i Resiliència, inclosa 

l'avaluació de riscos, detectant vulnerabilitats i proposant accions.  

 

2) La supervisió de l'eficàcia dels controls interns de gestió o de nivell 1 

desenvolupats en relació amb el frau, la corrupció, els conflictes d'interés i el 

doble finançament amb la finalitat de proposar millores o adaptacions a les 

noves necessitats sorgides. 

 

3) Analitzar i avaluar aquelles àrees, situacions o casos que suposen un especial 

risc que posen en el seu coneixement, i establir directrius i recomanacions per 

a la seua millora. 

 



 
 

 

4) Verificar la correcta aplicació dels procediments de gestió de conflictes 

d'interessos. 

 

5) L'assessorament a les unitats que exercixen les funcions de control intern de 

gestió i d'avaluació de riscos per al millor compliment normatiu, dels objectius i 

de les mesures antifrau en general. 

 

6) Garantir que es duen a terme les avaluacions periòdiques sobre el risc establint 

criteris i directrius generals actualitzades per a això. 

 

7) La comprovació de l'existència de documentació suport dels controls interns 

realitzats i de l'avaluació de riscos i el seguiment de la implementació de 

mesures correctores en matèria antifrau. 

 

8) Informar de les accions a implementar o recomanacions per a la millora de la 

política antifrau al màxim òrgan d'administració o equivalent de l'entitat. 

 

9) Establir directrius en l'elaboració del sistema de gestió intern i en l'avaluació de 

riscos. 

 

10)  Garantir que el personal disposa dels coneixements i rep la informació 

necessària per a poder dur a terme, en el seu àmbit específic d'actuació, les 

accions que procedisquen en relació amb els riscos de frau, corrupció, conflicte 

d'interés i doble finançament. 

 

11)  Garantir que existix un procediment clar, difós entre el personal, per a la 

comunicació dins i fora de l'entitat dels casos que incórreguen en riscos de 

frau, corrupció, conflictes d'interés i doble finançament. 

 

12)  Assegurar-se que els fets es remeten als organismes competents perquè en 

prengueu coneixement i sanció quan es detecten fets que puguen ser 

constitutius d'infraccions penals o administratives.  

 

13)  Assegurar-se que s'ha posat en marxa un procediment de seguiment d'aquells 

casos que han sigut comunicats als òrgans competents als quals es fa 

referència en l'apartat anterior, així com per a la recuperació dels fons de la 

Unió gastats fraudulentament. 

 

14)  Ser la unitat o l'autoritat de contacte en matèria antifrau.  

Per a l'adequat exercici de les seues funcions, quan això resulte necessari, podrà 

recaptar l'assistència d'altres empleats, serveis i departaments municipals, així com de 

personal o entitats externes. 



 
 

 

8. ADHESIÓ A LA XARXA VALENCIANA PER AL BENESTAR DELS ANIMALS DE 

COMPANYIA DE LA CV (1614084J). 

 

El Regidor de Benestar Animal, proposa l'adhesió a la Xarxa Valenciana per al 

Benestar dels animals de la Comunitat Valenciana: 

 

La tinença d'animals domèstics té una importància rellevant per a una entitat local en 

la transversalitat de les seues atribucions. En aquest sentit, són els ajuntaments 

entitats clau en la implementació de la normativa sobre Benestar Animal i la 

consecució dels seus objectius. La llei 2/2023 atorga a les entitats locals un 

protagonisme en el foment de processos de sensibilització, convivència i aproximació 

a la ciutadania als principis bàsics de protecció, benestar i tinença d'animals de 

companyia, a més de gestionar i planificar l'actuació municipal, definint prioritats 

segons la seua pròpia realitat local. Per això, amb la finalitat d'impulsar un model de 

Ciutat del Benestar dels Animals de Companyia com a projecte urbà de conjunt, social 

i compromés, Quart de Poblet disposa d'una ordenança reguladora que assumix uns 

principis clars i inequívocs d'aquesta voluntat.  

 

Així mateix, la Xarxa Valenciana pel Benestar dels Animals de Companyia de la C.V. 

és el marc d'acció, de bones pràctiques i, de desenvolupament de la política local des 

d'aquesta perspectiva. La Xarxa Valenciana pel Benestar dels Animals de Companyia 

és l'àmbit de compromís on s'acredita l'esforç progressiu del municipalisme valencià en 

el desenvolupament d'accions de promoció i de convivència en matèria de benestar 

animal des d'una perspectiva intersectorial, participativa i d'objectivitat. 

 

Previ dictamen de la Comissió Informativa de Benestar Social, el Ple de l'Ajuntament 

per majoria absoluta de vots a favor, 10 PSOE, 5 PP, 3 COMPROMIS i 1 QUART 

ENTRE TOTES, havent-se abstingut VOX 2, acorda: 

 

U. Formalitzar l'adhesió del municipi de Quart de Poblet en la Xarxa Valenciana pel 

Benestar dels Animals de Companyia de la Comunitat Valenciana. 

 

DOS. Traslladar el present acord a la Federació Valenciana de Municipis i Províncies. 

 

Debat 

Sra. Presidenta 

 

Alguna intervención Mario? 

 

Sr. Mario Aráez (QUART ENTRE TOTES) 

 

Es una tontería, cuando lees el documento pone Punto 1 y Punto 4, entonces que 

se numere bien porque es un poco raro. Seriedad. Obviamente estamos a favor. 



 
 

 

 

Sra. Presidenta 

 

Vale, lo corregimos. 

Lluismi, vols aclarir? 

 

Sr. Lluis Miquel Campos (COMPROMÍS) 

 

Únicament, ens adherim, ja existeix en la federació això. Hui com han anunciat 

que l'aprovaríem, ens han convidat a una reunió, hi ha un conveni al col·legi 

de veterinaris, que vindran explicar-nos la normativa, del tema de la nova 

llei. Aprofitar-nos d'aquestos organismes per a participar en moltes coses. De 

fet hui ens han convocat per al primer curs, poder fer a la gent activitats, 

jo crec que son tot beneficis. Demanar el suport. 

 

Sra. Consuelo Campos (PSOE)  

 

Muy breve, agradecer por lo que veo pues el consenso en este tema. Quart de 

Poblet sabes que ha sido municipio y sigue siendo comprometido con el 

Bienestar Animal con su cuidado y también con la convivencia de las personas y 

de la ciudadanía. Por eso, creo que esto es un pasito más que impulsemos esta 

adhesión a la Red, agradecida de que sigamos trabajando todos en el mismo 

pulso. Muchas gracias. 
 
9. ADHESIÓ AL CONVENI SUBSCRIT ENTRE EL MINISTERI DE DRETS SOCIALS 

I AGENDA 2030 I LA GENERALITAT VALENCIANA, PER A LA DIFUSIÓ I 

IMPLANTACIÓ DEL SISTEMA D'INFORMACIÓ D'USUARIS DE SERVEIS SOCIALS 

(SIUSS) I LA SEUA APLICACIÓ INFORMÀTICA. (805331Q). 

Vista la proposta presentada per la Regidora de Serveis Socials i Família, d'adhesió al 

conveni subscrit entre el Ministeri de Drets Socials i Agenda 2030 i la Generalitat 

Valenciana, per a la difusió i implantació del sistema d'informació d'usuaris (SIUSS) i la 

seua aplicació informàtica, que literalment transcrita diu així: 

Segons queda recollit en la Resolució de 2 de febrer de 2021, de la Direcció General 

de Diversitat Familiar i Serveis Socials, per la qual es publica el Conveni amb la 

Generalitat Valenciana, amb acord d'adhesió de les Entitats Locals, per a la difusió i 

implantació del Sistema d'Informació d'Usuaris de Serveis Socials, la seua aplicació 

informàtica i l'intercanvi d'informació i, segons es recull en l'Annex "Conveni entre 

Ministeri d'Assumptes Socials i agenda 2030 i la Generalitat Valenciana, amb acord 

d'adhesió de les Entitats Locals, per a la difusió i implantació de Sistema Informació 

d'Usuaris de Serveis Socials, SIUSS i la seua aplicació informàtica i l'intercanvi 

d'informació" i se cita en la clàusula segona del citat Conveni, el Ministeri de Sanitat, 

Serveis Socials i Igualtat concedix a la Generalitat Valenciana la llicència d'ús per a la 

utilització del programa informàtic, en entorn web, dins de l'àmbit de l'Administració 

Autonòmica i les Corporacions Locals del seu territori.  

La Generalitat Valenciana es compromet a la implantació de SIUSS en les 

Corporacions Locals del seu territori, donant-los accés al programa informàtic, que tal 

com assenyala la clàusula tercera del citat Conveni, cada Corporació Local en l'àmbit 

de la Generalitat Valenciana és responsable del fitxer de dades personals denominat 

«Sistema d'Informació d'Usuaris de Serveis Socials (SIUSS)», degudament declarat i 

inscrit en el Registre de Fitxers de Dades Personals de l'Agència Espanyola de 

Protecció de Dades, sent el mateix instrumental respecte a les competències que les 



 
 

 

lleis li atorguen per a la prestació de servicis socials, així com a la formació del 

personal que tracta la informació, professionals dels servicis socials.  

Vist el document acorde l'adhesió. 

Emés dictamen per la Comissió Informativa de Benestar Social, el Ple de l'Ajuntament 

per unanimitat dels vint-i-un Srs. Regidors assistents a la sessió, inclosa la Sra. 

Alcaldessa, que de fet i de dret componen la Corporació, acorda: 

U. Aprovar l'adhesió al Conveni subscrit en data 1 de febrer de 2021 entre el Ministeri 

de Drets Socials i Agenda 2030 i la Generalitat Valenciana, per a la difusió i 

implantació del Sistema Informació d'Usuaris de Serveis Socials (SIUSS) i la seua 

aplicació informàtica. 

DOS. Donar trasllat del present acord al Ministeri de Drets Socials i Agenda 2030 i la 
Generalitat Valenciana. 
 
10. CEDIR A LA GENERALITAT VALENCIANA EL CENTRE DE TIPOLOGIA 

MIXTA, INTEGRAT PELS RECURSOS DE CENTRE DE DIA I RESIDÈNCIA DE 

PERSONES MAJORS EN SITUACIÓ DE DEPENDÈNCIA I DE RESIDÈNCIA DE 

PERSONES AMB DIVERSITAT FUNCIONAL FÍSICA EN SITUACIÓ DE 

DEPENDÈNCIA.  (1405233N) 

Vist l'informe de la Coordinació de Servicis Socials en relació amb l'expedient núm. 

1405233N de traspàs del Centre de Tipologia Mixta de Quart de Poblet a la Generalitat 

dins del marc del procediment de traspassos de les infraestructures de titularitat 

municipal. 

Vist l'informe jurídic emés pel Sr. Secretari sobre la cessió a la Generalitat Valenciana 

del complex residencial format pels següents centres: 

1. Centre de Dia de persones majors dependents. 

2. Residència de persones majors dependents. 

3. Residència de persones amb discapacitat.  

Vist l'informe emés pels Serveis Jurídics de Serveis Socials sobre les competències 

locals i autonòmiques en els nivells d'atenció primària i atenció secundària de Serveis 

Socials, en aplicació de la Llei 3/2019, de 18 de febrer de 2019, de Serveis Socials 

inclusius de la Comunitat Valenciana. 

Vist que la Llei de Serveis Socials Inclusius 3/2019, establix en la seua disposició 

transitòria primera que aquest procés de transferència haurà d'estar finalitzat abans del 

31 de desembre de 2024. 

Vist que en data 26 d'abril de 2023, es va rebre un primer escrit per part de la Direcció 

General d'Infraestructures de Serveis Socials amb un requeriment de documentació 

prèvia a l'inici del procediment de traspàs del Centre de Tipologia Mixta que inclou 

Residència Persones Majors Dependent, centre de Dia i Residència Persones amb 

Diversitat Funcional Física. 



 
 

 

Emés dictamen per la Comissió Informativa de Benestar Social, el Ple de l'Ajuntament 

per unanimitat dels vint-i-un Srs. Regidors assistents a la sessió, inclosa la Sra. 

Alcaldessa, que de fet i de dret componen la Corporació, acorda: 

U. Sol·licitar a la Generalitat Valenciana l'inici de l'expedient de cessió mostrant la 

seua voluntat favorable a la mateixa per part de l'Ajuntament de Quart de Poblet. 

DOS. Remetre la documentació requerida per la Generalitat Valenciana. 

Debat 
 

Sra. Llum Moral (PSOE) 

 

En compliment de la llei 2019 de Serveis Socials, en la seua disposició 

transitòria primera, fa el carregament que abans del 31 de desembre de 2024, 

els serveis d'atenció primària i secundària dels municipis passen a qui és la 

competència, que és de la Generalitat valenciana. En aquests moments, ens 

trobem en aquest procés, el 23 abril d'aquest any ens va sol·licitar 

informació. No vol dir-mos res, vol dir que ens demanen informació i la 

fiquem, després ja ens diran per a on hem d'anar i creguem que és la via 

correcta. Perquè en el moment que estem ara, en un moment extraordinari de la 

licitació, normalment no es poden traure i no es podem actualitzar les 

plantilles, en base al borrador de tipologies, ni els salaris de les 

plantilles. Estem en un limbe que s'ha de resoldre, s'ha de resoldre en el 

procediment que ens marca la llei. 

 

11. DONAR COMPTE DECRET DE L'ALCALDIA Núm. 4479, DELEGACIÓ DE 

COMPETÈNCIES EDUSI (1483999K) 

Queda assabentat el Ple de la següent resolució, dictada per l'Alcaldia. 

Decret de l'Alcaldia núm. 4479/2023, delegació de competències EDUSI 

Amb data 12 de desembre de 2016, la Secretaria d'Estat de Pressupost i Despeses va 

resoldre definitivament la primera convocatòria per a la selecció d'Estratègies de 

Desenvolupament Urbà Sostenible i Integrat (DUSI) cofinançades a través del 

Programa  Operatiu de Creixement Sostenible FEDER 2014-2020, efectuada per 

Ordre HAP/2427/2015, de 13 de novembre on l'Ajuntament  de Quart de Poblet té la 

condició d'entitat beneficiària.  

 

Aquesta entitat va subscriure l'acord de compromís en matèria d'assumpció de 

funcions per a la gestió FEDER, amb data 22 de desembre de 2016, de conformitat 

amb l'article 7 del Reglament (UE) núm. 1301/2013, del Parlament Europeu i del 

Consell de 17 de desembre de 2013 i en línia amb aquest article, establix que “Les 

entitats beneficiàries de les operacions a cofinançar en el marc de les Estratègies 

DUSI seran Organismes Intermedis únicament a l'efecte de la selecció d'operacions” 

de conformitat amb l'article 123 del Reglament (UE) núm. 1303/2013.  

 



 
 

 

En el mateix sentit, l'apartat onzé.3 de l'Ordre HAP/2427/2015, de 13 de novembre, 

per la qual s'aproven les bases i la primera convocatòria per a la selecció d'estratègies 

de Desenvolupament Urbà Sostenible i Integrat que seran cofinançades mitjançant el 

programa operatiu FEDER de creixement sostenible 2014-2020, establix que: “Les 

entitats beneficiàries de les operacions a cofinançar en el marc de les Estratègies 

DUSI seran Organismes Intermedis únicament a l'efecte de la selecció d'operacions".  

Per tot l'anterior, l'Ajuntament de Quart de Poblet, com a Entitat Local DUSI, es va 

comprometre a assumir unes certes funcions com a Organisme Intermedi davant 

l'autoritat de Gestió del FEDER, entre elles elaborar un Manual de Procediments, que 

va ser aprovat per l'Alcaldia-Presidència, el 14 de febrer de 2017. En el mateix es van 

descriure i van documentar els processos i procediments, així com els aspectes de la 

seua organització interna, assignació de funcions i coordinació d'aquestes, que li 

permeten complir amb totes les obligacions com a Organisme Intermedi.   

En el Manual es van definir les diferents unitats i equips per a la coordinació, gestió i 

control de tota l'estratègia i les funcions pròpies de la qual venen determinats en 

aquest. El principi de separació de funcions, present en l'article 72.b) del Reglament 

(UE) núm. 1303/2013 (RDC), del Parlament Europeu i del Consell, de 17 de desembre 

de 2013, pel qual s'establixen disposicions comunes relatives al FEDER, exigix que la 

funció que delega l'Autoritat de Gestió en l'entitat local (la selecció d'operacions) 

s'assigne a unitats o servicis que no estiguen directament involucrats en les 

responsabilitats del beneficiari, que seran les d'executar les operacions.  

Per Resolució d'Alcaldia núm. 2443/2017 es van nomenar les persones que formaven 
la Unitat de Gestió i es va definir un nou òrgan unipersonal, titular de la Unitat de 
Gestió, responsable de la selecció de les operacions i amb capacitat d'aprovació.  
 
La titular d'aquest òrgan ha sigut la Regidora de Polítiques de Joventut, Infància i 
Adolescència, Dª Consuelo Campos Malo, fins a la constitució de la nova Corporació 
Municipal, després de les eleccions del passat 24 maig de 2023.  
 
Amb motiu de la nova organització del Govern Municipal, l'Alcaldia per Resolució núm. 

3088 de data 27 de juny de 2023, va delegar en Sr. Juan José Susín Luque, les 

facultats de direcció i gestió dels serveis i activitats en les matèries de Joventut, 

Infància i Adolescència.  

Per tot l'anteriorment exposat i de conformitat amb el que es preveu en els articles 43 i 

següents del RD 2568/1986, de 28 de novembre, Reglament d'Organització, 

Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, aquesta Alcaldia, amb vista 

a aconseguir una major eficàcia en la gestió municipal, i garantir el principi de 

separació de funcions, present en l'article 72 b) del RDC,   

 

RESOLC 

Primer. Nomenar al Sr. Juan José Susín Luque, actual regidor de Polítiques de 

Joventut, Infància i Adolescència com a òrgan unipersonal, titular de la Unitat de 

Gestió, responsable de la selecció i aprovació d'operacions.  



 
 

 

Segon. Delegar en Sr. Juan José Susín Luque, la facultat de dictar resolucions 

administratives per a l'aprovació de les operacions incloses en la EDUSI.  

Tercer. Ja que és una Regidoria que no és beneficiària de cap operació de la EDUSI 

de Quart de Poblet, queda garantit el respecte al principi de separació de funcions, 

present en l'article 72 del RDC.  

Quart. Tant l'òrgan responsable de la selecció d'operacions com el personal que presta 

servicis en la Unitat de Gestió, no podran intervindre en l'exercici de les 

responsabilitats que corresponen als beneficiaris de les operacions, garantint-se 

d'aquesta manera el principi de separació de funcions i independència dels seus 

membres.  

Cinqué. Donar compte de la present resolució en la pròxima sessió que celebre el Ple i 

publicar-la en el Butlletí Oficial de la Província de València, sense perjudici de 

l'efectivitat de la delegació des de l'endemà de la data d'aquesta Resolució.  

Sisé. Donar trasllat de la present Resolució a l'interessat.  

 

12. PROPOSTA: GRUP MUNICIPAL QUART ENTRE TOTES SOBRE 

CONDECORACIÓ JOAN E. GARCÉS (1604453H) 

El Grup Municipal Quart entre Totes, presenta la següent proposta sobre condecoració 

Joan E. Garcés, que literalment transcrita diu així: 

"Condecoració Joan E. Garcés 

Com a primer punt, per a justificar la condecoració que pensem que s'ha d'atorgar al 

doctor Garcés, repassem algunes fites de la seua vida que li califiquen com a gran 

demòcrata al qual cal honrar. 

Juan E. Garcés va nàixer a 26 km de Quart de Poblet, a Llíria, en 1944. Estudià Dret 

en la Universitat Complutense de Madrid i Ciències Polítiques en Fondation Nationales 

de Sciences Politiques de Paris i Sorbonne, aconseguint el rang de doctor. 

Cofundador en 1966 de la Federació de Partits Socialistes al costat d'altres figures que 

acabarien militant en el Partit Socialista Obrer Espanyol. Aquesta agrupació incloïa a 

diversos partits socialistes de l'Estat espanyol i destacava pel seu caràcter federal. 

També va cofundar el Partit Socialista del País Valencià, partit que finalment s'uniria al 

Partit Socialista Obrer Espanyol després del resultat de les eleccions de 1977. Dins del 

PSOE, Joan Garcés va militar en el corrent intern Izquierda Socialista. Va dimitir de 

tots els càrrecs interns dins del PSOE en 1981. 

Va ser assessor polític de Salvador Allende des de la seua arribada al poder a Xile en 

1970 fins al tràgic final colpista perpetrat per Pinochet l'11 de setembre de 1973 que va 

provocar el suïcidi desesperat del President Salvador Allende. Tal com ha anat 

declarant Joan Garcés en entrevistes, Allende li va demanar que isquera del Palau de 

la Moneda, seu del President de la República de Xile, perquè algú tenia que salvar la 

vida per a contar el que estava succeint. 



 
 

 

En 1974, després del succés comentat, va ser director general de la UNESCO. Eixe 

mateix any va decidir treballar amb François Mitterrand en la seua candidatura a les 

eleccions presidencials franceses en la candidatura Programa Común de las 

Izquierdas que agrupava el Partit Socialista Francés i al Partit Comunista Francés i a 

altres sectors de l'esquerra. 

Però no és només la seua militància política la qual l'identifica com un gran 

compromés amb la democràcia. En 1999 va rebre pel Parlament de Suècia l'anomenat 

Premi Nobel Alternatiu, un premi que s'entrega en aquest país per a honrar als que 

“treballen en la cerca i aplicació de solucions per als canvis més urgents que necessita 

el món actual”. 

Ha dedicat la seua vida a dues qüestions principals: 

D'una banda, una gran activitat acadèmica, escrivint múltiples obres que s'estudien en 

les nostres facultats i donant ponències per tot el món, entre altres en: Golden Gate 

University Law School (Chicago), Occidental College (Eagle Rock, Los Angeles), 

Universitat de Sevilla, Fondation Nationale de Sciences Politiques (París), Universitat 

Central de Veneçuela (Caracas), Columbia University School of International & Public 

Affairs, Universitat Autònoma de Barcelona, Universitat Carles III de Madrid, 

Universitat de València, Universitat d'Alacant, Consell General del Poder Judicial… 

D'altra banda, i el principal motiu que justifica aquesta commemoració, ha representat 

a més de 4.000 víctimes d'assassinats, desaparicions forçoses i tortures perpetrades 

pel règim d'Augusto Pinochet en processos judicials a Espanya, Anglaterra i França. 

Perseguint els objectius d'aconseguir una memòria democràtica ha lluitat per la 

desclasificació de documents per part dels Estats Units per a la investigació de la 

implicació que van tindre els nord-americans en la perpetració del colp a Xile. Des de 

2009 treballa a defensar als represaliats pel franquisme coordinant accions judicials a 

Espanya i l'Argentina. 

Per a justificar l'encaix legal, cal esmentar l'article 189 del ROF que indica que: “Les 

Corporacions Locals podran acordar la creació de medalles, emblemes, 

condecoracions o altres distintius honorífics, amb la finalitat de premiar especials 

mereixements, beneficis assenyalats o servicis extraordinaris”. 

La seua trajectòria com a jurista i politòleg i el seu compromís amb la memòria 

històrica i els valors democràtics justifica que Quart de Poblet rendisca honors davant 

un valencià com Joan Garcés que va nàixer a escassos quilòmetres del nostre 

municipi en el 50 aniversari del colp d'estat de Pinochet i la consegüent mort de 

Salvador Allende. 

Acords: 

1. Commemorar al jurista i politòleg Joan E. Garcés. 

2. Celebrar un acte públic en el qual la Corporació Municipal entregue un distintiu a 

Juan E. Garcés o a qui ell trie com el seu representant. 



 
 

 

3. Rebutjar la dictadura de Pinochet i totes les formes de repressió que pot comportar 

la seua legitimació. 

El Ple de l'Ajuntament, per majoria absoluta de vots en contra 10 PSOE, 3 

COMPROMIS, 2 VOX, 3 PP (R. Esteban, J. Soler i Mª D. Gutiérrez), amb el vot a favor 

de QUART ENTRE TOTES 1, havent-se abstingut 2 PP (Mª C. García, O. Montes), 

acorda rebutjar la proposta. 

Debat 
 
Sr. Mario Aráez (QUART ENTRE TOTES) 

 

Los acuerdos: Conmemorar al jurista y politólogo, Joan Garcés, celebrar un 

acto público general en el que la Corporación Municipal entre un distintivo 

Joan Garcés, Joaquín Elisa, como su representante, rechazar la dictadura de 

Pinochet y todas sus formas, la forma de represión que puede conllevar su 

legitimación. 

 

Y pasaré a la defensa de la moción, si me lo permite.  

Creo que la exposición de motivos es bastante clara, yo creo que en Quart de 

Poblet espero que se mejore todo esto, porque yo creo que hay una carencia 

bastante importante en este municipio de memoria democrática. No ha habido un 

trabajo constante que podamos decir. Un ejemplo que se me ocurre, hubo 12 

fusilados y aquí en Quart de Poblet no hubo ningún ninguna placa, algo que sea 

distintivo de los 12 fusilados por el franquismo. Entonces ahí, eso es 

complicado, empezando por ahí, parece que no es algo local, pero como yo tengo 

la perspectiva de que la clase obrera es internacional y que los vecinos de 

Llíria como son valencianos también son mis vecinos. Defender porque el doctor 

Garcés debería ser necesario, no solo aquí, sino en todos los municipios del 

país cuando se cumplen 50 años de la masacre que cometió la extrema derecha de 

Pinochet, conmemorarlo. Rocío en Llíria es prácticamente vecino nuestro, 

militante socialista, defensor de la vía democrática del socialismo, asesor de 

Allende, defensor de la democracia. Ahí es donde quiero incidir y que no es 

una cuestión de que fuese un militante, pensador, jurista y politólogo 

marxista que lo fue. Es una cuestión de que es una persona que está viva y 

pudo perder la vida por defender una posición legítima como es el marxismo 

pudiese gobernar, ganando unas elecciones. No se le condecora por marxista 

aquí, si se aprobase, sino por demócrata y defensor de la libertades. No es 

una cuestión ideológica es una cuestión de memoria democrática. También 

trabajó con Miterran, en Francia, dando conferencias en múltiples 

universidades y lo más importante que es lo que influye la memoria 

democrática. Ha representado y defendido jurídicamente a miles de personas 

represaliadas por la dictadura de Pinochet, también españoles por la dictadura 

franquista y argentinos que sufrió una barbarie de la extrema derecha. Creo 

que esto justifica que un valenciano de Llíria, que fue militante del partido 

socialista, se le de una conmemoración en nuestro municipio. 

 

Una última cosa, un dato que quiero aportar, Baltasar Garzón tendrá sus luces 

y sus sombras, porque eso es cierto, el 17 de octubre se cumplen 25 años de la 

detención de Pinochet en Londres. Pinochet fingió problemas de salud, cosa que 

nos suena un poco aquí en el estado español fingir problemas de salud para 

escaquearse de la justicia, y fue liberado. La única derecha europea que 

aprueba en ese momento a Pinochet era Margaret Thatcher, espero que en Quart 

de Poblet se cree un precedente en defensa de la memoria democrática. Muchas 

gracias  

 

Sra. Presidenta 

 

Gracias Mario,  

VOX? Belén? 

 

Sra. Belén Martínez (VOX) 



 
 

 

 

Nosotros no podemos votar a favor de esta moción, ya que no somos partidarios 

ni de la memoria democrática ni tan siquiera el interés por el grupo de puebla 

que mostró por Allende. Lo sentimos, con lo cual las dictaduras de izquierdas 

en Latinoamérica no vamos a dar soporte de ello en Quart de Poblet. 

 

Sra. Presidenta 

 

Per part de Compromís? 

 

Sr. Lluis Miquel Campos (COMPROMÍS) 

 

Si, una miqueta d'intervenció. Hem llegit la proposta, i abans diu Mario, esta 

el 1 y luego el 4. Jo en l'exposició de motius en la segona pàgina quart 

paràgraf diu...ha dedicado, i no porta la h... 

Al tema del senyor Garcés, que jo tinc el gust de conéixer, ací hi ha 2 temes 

fonamentals. Es proposa una condecoració, perquè efectivament no tenim un 

reglament de reconeixements que hauran de fer perquè hauran de fer algun dia 

coses de fills predilectes o un dol especial per si falta algú especial, cosa 

que tenim que fer al Ple i si el tenim millor. El tema de les condecoracions i 

fills predilectes té el problema que si marques una ratlla o un llistó, 

probablement estaríem ací seguit fent condecoracions. El senyor Garcés, que el 

conec, germà de Vicent Garcés que ha sigut regidor de l'Ajuntament de 

València, i fill de Joan Garcés que ha sigut director de la banda municipal de 

València, per als que sou músics, va batre 3 records Guiness perquè va dirigir 

la banda en 100 anys i va morir en 100 anys. De Llíria, el van fer de Llíria, 

perquè ells eren de Benifairó de les Valls, es va jubilar en Faura va viure en 

Faura, però van anar a Llíria de puració franquista. Igual que el abuelo que 

dius, el van enviar a un camp de concentració a Madrid perquè era clarinet 

baix de la banda musical de València, era d'esquerra republicana i el van 

depurar, enviant al camp de concentració Miguel de Unamuno en el jardin de las 

delicias. Vull dir que a la família Garcés la conec. 

En l'any 74, hi ha una pel·lícula de l'any 82, que es diu Missing de Lack 

Lemmon, hi havia 2 personatges, 1 nord-americà i un capellà que el segrestaven 

i el torturaven. El capellà era Toni Lledó, era valencià amic de mon tio 

Sanchis, va nàixer l'any 36 i va desaparèixer l'any 74 en Xile, conec el tema. 

Jo he estat en la família de Toni Lledó, en la seua germana Pepa, en un 

periodista de radio nacional Ernest Zurriaga, i en mon tio hem estat en el 

tema d'Antonio Lledó el capellà que va desaparèixer. 

Jo que propose, la condecoració no, perquè entrar en fer condecoracions podíem 

estar tots el plens fent condecoracions. De memòria democràtica em consta que 

Fran Hidalgo ha fet alguna gestió per a fer un consens, que entre Pau i 

Solidaritat que està ací Gabi i Memòria Democràtica fem algun acte, perquè 

efectivament fa 50 anys de Xile, fa 25 anys de l'any 98, que per la denúncia 

de Toni Lledó van tancar a Pinochet, no perquè Joan Garcés. L'any que ve 

podíem fer com a poble progressista, o encara aquest any sobre le tema de 

Xile, a mi m'agradaria moltíssim i portaria a molta gent ací. És una 

alternativa que propose al senyor Mario a la condecoració. 

 

Sra. Presidenta 

 

Gràcies Lluismi per aquesta xicoteta classe d'història. 

A vore, donem pas al Partit Popular, Raúl? 

 

Sr. Raúl Esteban (PP) 

 

En este grupo municipal, ponemos en valor la trayectoria en pro de los 

derechos humanos y su lucha contra la dictadura de Pinochet, pero vamos desde 

luego, no lo vamos a apoyar porque creo que no es el lugar, y que si entramos 

en esta dinámica, cada pleno tendríamos 100 propuestas de condecoraciones cada 

una proveniente de alguno de los grupos. Por lo tanto para no entrar en esta 

dinámica, no lo vamos apoyar y no vamos a votar a favor de ella. 

 

Sra. Presidenta 

 



 
 

 

Gràcies,  

Consue, perdón Fran, concejal de memoria histórica.  

 

Sr. Francisco Hidalgo (PSOE) 

 

Buenas noches, lo primero a todos y a todas, voy a empezar contestando un 

poquito al compañero Mario. Decirle que el único partido que ha hecho un 

homenaje a los 13 fusilados, que antes ha hablado usted, ha sido el PSOE el 

partido socialista, y también como Ayuntamiento se ha hecho de homenaje a 

dichos 13 fusilados, en eso revisa el histórico porque está ahí.  

Y carencia? claro que hay carencias, en todas las áreas se puede mejorar y 

demás, pero para eso estamos, para trabajar y mejorar en ello. También 

agradecerte la voluntad de diálogo al partido Quart entre Totes, que después 

no hay tanto rodillo como dice, que nos sentamos, tenemos los despachos 

abiertos y me alegra y espero que sigamos así. También agradecerte el interés 

por la por la memoria democrática que está bien, y animo a seguir colaborando 

en ese sentido.  

Antes de pasar a analizarla más detenidamente la moción, y decidir la 

orientación de voto de mi grupo, me gustaría decir que el grupo socialista por 

supuesto condena enérgicamente, y mas en el aniversario el golpe de estado 

criminal perpetrado por Augusto Pinochet el 11 de septiembre de 73. Y por 

supuesto también la posterior dictadura genocida.  

Por supuesto también reconocemos la lucha por la democracia y los derechos 

humanos realizada por el señor Garcés, así como alabamos, su exquisita 

trayectoria, expuesta muy bien en la exposición de motivos de la moción. Dicho 

esto y visto los acuerdos, este grupo no puede votar a favor de la moción por 

un gran motivo y lo hemos comentado, un poquito, Esteban y también el 

compañero Lluismi. Y es que este Pleno no acostumbra a dar distintivos 

honoríficos a nadie, y nos parece profundamente desde este grupo, injusto 

empezar con alguien que no es natural de Quart, porque también como la clase 

de historia que nos ha dado Lluismi, es que fuera de Llíria, o sea que tan 

cerca. Mucho Quartero y Quartera se merecería un distintivo por parte de este 

Pleno antes que el señor Garcés, que repetimos, alabamos su trayectoria y su 

lucha por los derechos humanos.  

Y os lo dije en la reunión que tuvimos y lo digo en público, sabéis que me 

interesa mucho el tema, que considero que el chileno y el español hemos 

sufrido unos ataques inaceptables a nuestras democracias. Y por ello como 

concejal de Memoria Democrática si dejáis esta moción encima de la mesa, me 

comprometo a estudiarla viabilidad de hacer unas jornadas formativas sobre la 

dictadura chilena y española, invitando al señor Garcés como ponente, o como 

bien también ha propuesto Lluismi, con mi compañera de paz y solidaridad, 

estudiar alguna jornadas que muestren un poco, pues lo que fue, las vivencias 

que sufría esa gente en bajo una dictadura genocida. Y esta es mi primera 

intervención.  

 

Sra. Presidenta 

 

Gracias Fran,  

Mario, una segunda intervención? 

 

Sr. Mario Aráez (QUART ENTRE TOTES) 

 

En primer lugar, voy a condenar enérgicamente aquí una falsedad histórica que 

no se puede legitimar y es que aquí se ha dicho que Allende fue un dictador, 

señora Belén Martínez aprenda un poco de historia, Allende ganó unas 

elecciones democráticamente y Pinochet junto al apoyo de los Estados Unidos 

dio un golpe de estado por imponer democráticamente unas medidas socialistas. 

Aprenda un poco de historia antes de hablar y deje de faltar a la memoria 

democrática. Esto es una democracia y lo vamos a defender ante quien quiera 

pasar como ustedes, porque seguramente con las posiciones que tienen ustedes 

en todas las instituciones, seguramente porque querrían borrar a parte de este 

pleno municipal. Eso empezando por ahí, así que condeno enérgicamente lo que 

ha dicho usted.  



 
 

 

Bueno vamos aquí a lo importante, porque hay gente que habla desde el 

desconocimiento y ahora vamos a hablar de política, que nos importa a la gente 

que hacemos política de verdad.  

De la condecoración viene a raiz de que es una fecha histórica, 50 años, yo 

creo que sí que sí que es justificable. Agradezco la clase de Lluismi, sí que 

es verdad que tiene una red de contactos, de contactos, que siempre te 

sorprende. Tú hablas de alguien y Lluismi conoce a su tía abuela, da igual del 

país que sea, es impresionante. Gracias Lluismi, por aclarar el motivo de Joan 

Garcés que sea de Llíria, a mi al final no me ha quedado claro de todo el 

motivo. Así que lo mejor escribir un artículo o algo, y que se publique en la 

web del ayuntamiento o algo porque es impresionante.  

Ya que estamos recomendando series y películas, hay una muy buena de la 

televisión chilena, que se llama 1000 días de Allende, explica muy bien lo que 

niegan los señores y señoras de VOX. Entonces yo creo que aquí no se trata 

solo que sea de Quart, aquí no hay que conmemorar, eso es una especie de 

chovinismo local, solo los de Quart se conmemora, eso no, la clase obrera es 

una clase internacional. Hay gente que también es de Valencia que tiene 

derecho a ser conmemorada en el sitio donde no nació. gracias 

 

Sra. Presidenta 

  

Gracias Mario,  

Si, Belén te toca a ti. 

 

Sra. Belén Martínez (VOX) 

 

Vamos a ver a lo mejor he hablado muy rápido, a lo mejor he hablado muy rápido 

para que en un momento dado te hayas podido equivocar. Yo no he dicho nada en 

referencia a Allende, excepto que fue cogido por el grupo de Puebla y en el 

cual se quería hacer un reconocimiento y todo lo relacionado con el grupo de 

Puebla, y voy lento para que me entiendas, jamás nunca nosotros votaremos a 

favor de nada relacionado con la izquierda, extrema izquierda, grupo de 

Puebla. Lo tenemos claro? Nunca jamás. No he hablado absolutamente nada más de 

la figura de Allende como que fue recogida por el grupo de Puebla para su 

reconocimiento. 

 

Sra. Presidenta 

 

Lluismi? Raúl?  

Fran, para acabar. 

 

Sr. Francisco Hidalgo (PSOE) 

 

Rápidamente para acabar, a los señores de Quart entre Totes hacerles una 

reflexión, de verdad creéis que esto beneficia en algo a Quart de Poblet?, y a 

este Pleno? Yo solo veo una oportunidad más, para darle a la extrema derecha 

como hemos visto, una oportunidad para que difundan su odio y su 

desconocimiento de la Historia. Por supuesto que la condena a la dictadura sea 

necesaria pero no creen que hay otros mecanismos, hay muchas cosas por 

desgracia que condenar en el mundo y como han dicho también antes el compañero 

Esteban y Lluismi, no me gustaría que cada mes en este Pleno estemos 

condenando cosas, por muy digna que sea, ya no sacan de lo verdaderamente 

importante que es hacer política útil por y para Quart de Poblet. Muchas 

gracias 

 

Sra. Presidenta 

 

Gracias.  

Bueno recordar porque no se ha dicho, que este Pleno en la anterior 

legislatura hace ya dos legislaturas, además por unanimidad de todo el Pleno, 

lo cual lo quiero poner de manifiesto de valor porque fuimos un ejemplo en su 

momento de unión entre estos hechos. Se establece una comisión de memoria 

histórica conformada por representantes de todos los partidos que en ese 

momento conformaban el Pleno, el cual creo recordar que Sergio Gavilán, 

compañero de Mario, que estaba presente, también de técnicos de historiadores, 



 
 

 

de historiadoras. Se consiguieron muchísimas cosas, hicieron muchísimas 

acciones entre las cuales, por supuesto también un homenaje a los 13 

fusilados, porque fueron 12 + 1,  uno de ellos que también lo acogemos como 

quartero. Bueno, claro que quedan muchas cosas por hacer, por supuesto, pero 

bueno yo creo que aquí hemos de sumar esfuerzos. Hay una asociación también en 

marcha de reciente construcción y seguiremos trabajando por poner en valor y 

de manifiesto la memoria histórica en nuestro municipio.  

 

Sr. Mario Aráez (QUART ENTRE TOTES) 

 

Como he propuesto yo la moción, tengo derecho a una última intervención, 

recogiendo las conclusiones artículo 94.1.e del ROF.  

 

Sra. Presidenta 

 

Adelante Mario 

 

Sr. Mario Aráez (QUART ENTRE TOTES) 

 

Vale, le voy a hacer una propuesta a 19 concejales de este Pleno, eliminamos 

el punto uno del acuerdo y dejamos el acto público que invitamos a Joan Garcés 

y condenamos la dictadura de Pinochet. Hacemos esa propuesta, si lo aceptan 

votamos y si quieren negociar ahora cinco minutos, pedimos un receso y 

negociamos. Quitamos el primer punto de condecoración y dejamos los otros dos. 

 

Sra. Presidenta 

 

Entiendo que quitaríamos el de conmemorar al jurista y politólogo pero 

mantendríamos celebrar un acto público en que la corporación municipal 

entregue un distintivo a Juan Garcés o a quien elija cómo su representante, y 

también mantenemos lo de rechazar la dictadura de Pinochet. Es así? 

Contesta si quieres, yo creo que ya se le ha contestado, sobradamente que no 

vamos a hacer un acto público de entregar un distintivo a una persona que no 

está vinculada directamente con nuestro municipio, sería abrir melón injusto 

para otras personas de gran relevancia social e institucional, que sí que 

tenemos afortunadamente en Quart de Poblet y que no lo hemos hecho porque en 

este ayuntamiento no tiene esa costumbre. Yo creo que ya se le ha contestado. 

Fran si quieres.  

 

Sr. Francisco Hidalgo (PSOE) 

 

La propuesta que le hecho a Mario es si la dejaba encima de la mesa 

estudiaremos desde la concejalía de Memoria Democrática, junto con Paz y 

Solidaridad. También unas jornadas...  

 

Sra. Presidenta 

 

...una conferencia para dar a conocer lo que el señor Garcés hizo.. 

 

Sr. Francisco Hidalgo (PSOE) 

 

Invitando al señor Garcés por supuesto 

 

Sr. Lluis Miquel Campos (COMPROMÍS) 

 

Mario, que te fíes de la palabra. Te esta diguent que se compromet 

 

Sra. Presidenta 

 

Por favor Mario, posiciónate y pasamos a votar. 

 

Sr. Mario Aráez (QUART ENTRE TOTES) 

 

Es un eufemismo para no mojarse en esta moción, es lo único que podía decir. 

En fin, la mantengo con los 2 últimos puntos. 



 
 

 

 

Sra. Presidenta 

 

Vamos a pasar a votar la moción por favor 

URGÈNCIES 

Prèvia declaració d'urgència, aprovada per majoria absoluta de vots a favor, 10 PSOE, 
5 PP, 3 COMPROMIS i 1 QUART ENTRE TOTES, amb el vot en contra de VOX 2, de 
conformitat amb l'art. 91.4 del ROF, va ser tractat el següent assumpte: 

MANIFEST, DIA 31 D'OCTUBRE. 
 
Pel Portaveu del Grup Municipal PP, es dona lectura al Manifest del dia 31 d'octubre, 
consensuat amb els Grups Municipals, PSPV-PSOE, PP, COMPROMIS, CIUTADANS 
i PODEM, que literalment transcrit diu així: 
  
"El dia 31 d'octubre de 1978 les Corts Generals van aprovar el text constitucional que 
va ser ratificat en referèndum el 6 de desembre i, una vegada sancionat i promulgat, 
va ser publicada en el BOE el 29 de desembre de 1978.  
 
El 5 d'octubre de 2022, el Senat va aprovar de manera definitiva la Llei de Memòria 
Democràtica que establix el 31 d'octubre, data d'aprovació de la Constitució Espanyola 
de 1978, com a DIA DEL RECORD de les Víctimes de la Guerra d'Espanya i la 
Dictadura. D'aquesta manera, la Llei de Memòria Democràtica s'entronca de manera 
directa amb la Constitució i dona un nou impuls als drets Humans i a la convivència 
democràtica a Espanya.  
 
El colp d'estat africanista de 1936 contra el Govern legítim de la II República va 
generar una dolorosa i incivil guerra i una llarga dictadura que va començar i va 
finalitzar amb violència, sang i dolor.  
 
Les víctimes directes i indirectes provocades pel colp, la guerra i la dictadura són l'eix 
central de la Llei de Memòria Democràtica. Unes víctimes van ser reconegudes i van 
rebre honors de coneixement públic, mentre que altres víctimes van ser injusta i 
deliberadament silenciades i oblidades.  
 
El 31 d'octubre es configura com el Dia de Record de totes les Víctimes. Unes víctimes 
amagades entre les històries oficials com una massa sense rostre. La por ho ocupava 
tot, fins i tot l'esfera familiar, trencant el tradicional cicle de comunicació verbal per a no 
traslladar l'horror i la penosa sensació d'indignitat: - Les parets senten.  
 
Víctimes que, després de ser jutjades sumàriament pels colpistes, van acabar 
adossats en fosses comunes. Víctimes que van haver d'eixir d'Espanya, escopetejats i 
sense res, per a, després de passar per camps de concentració, ser objecte del treball 
esclau o acabar com a deportats en camps nazis. Els supervivents de la tragèdia, com 
a apàtrides, no van poder tornar i la immensa majoria no va voler comprometre a les 
seues famílies. Víctimes que van ser sancionades econòmicament, amb els seus béns 
requisats i que van haver de malvendre les seues propietats per a fer front a 
l'angoixant situació. Les famílies de les víctimes oblidades també van ser víctimes i 
van patir les conseqüències de la feroç campanya d'extermini i d'horror que es va 
iniciar en el 36.   
 



 
 

 

Les Víctimes silenciades van cometre el delicte de defensar la Llibertat, la democràcia 
i la justícia social des de formacions polítiques democràtiques, sindicats o 
organitzacions de lliure pensament. Víctimes que van patir la violència i van patir-la 
sense raó.  
 
El Ple de l'Ajuntament de Quart de Poblet, a proposta de la FVMP, que impulsa la 
Xarxa de Municipis per a la posada en valor de la Memòria Històrica, constituïda en 
l'actualitat per 178 entitats locals valencianes, es suma al DIA DEL RECORD del 31 
D'OCTUBRE a través d'aquest Manifest, i reitera el seu compromís de:  
 

1. Acatar i fer complir la Llei de Memòria Democràtica, que té com a eix vertebrador a 

totes les víctimes, afermant la nostra democràcia, i, que, entre altres extrems, declara 

el caràcter injust de les violacions de drets humans, la il·legitimitat i il·legalitat dels 

tribunals franquistes i especialment, i com a novetat, el caràcter il·legal i radicalment 

nul de les condemnes i sancions que van dictar.  

 

2. Continuar actuant en la construcció del nou relat des de l'esfera local sobre els fets 

esdevinguts, prenent com a base la investigació sobre documentació contrastada i 

fonts orals, per a posar en el seu lloc a cadascun en la Història, i donar a conéixer de 

forma contextualitzada l'esdevenir de les víctimes.  

 

 3. Insistir en la rellevància del fet que la Memòria Democràtica arribe a les escoles 

com a garantia d'afermar els principis de convivència democràtica i com a salvaguarda 

del principi de no repetició.  

 

El Ple de l'Ajuntament, per majoria absoluta de vots a favor, 10 PSOE, 5 PP, 3 

COMPROMIS i 1 QUART ENTRE TOTES, havent votat en contra, 2 VOX, aprova el 

manifest. 

13. PRECS I PREGUNTES. 

Sr. Mario Aráez (QUART ENTRE TOTES) 

 

Sí, o que no se haga muy pesado la verdad que ya llevamos un rato, empiezo, 

son tres preguntas y la alcaldesa responderá. gracias al periódico el Levante, 

nos hemos enterado de que en Aldaya se ha solicitado un Pleno extraordinario 

para esclarecer los hechos, una presunta agresión homófoba que hubo en el 

Barrio del Cristo, que tuvo lugar durante la celebración de las fiestas del 

Barrio del Cristo el 25 agosto, en la que el agredido ha denunciado 

Indefensión. Puesto que la presidencia de la Mancomunidad corresponde a la 

presidenta de la corporación de Quart de Poblet, y el vocal delegado es el 

concejal José Antonio Zapata Martínez, queremos realizar las siguientes 

preguntas.  

Contando con que el señor José Antonio Zapata Martínez declaró en 2022, que se 

instalaban esas cámaras para proteger la Mancomunidad las 24 horas de actos de 

vandalismo. ¿había permiso de delegación para usar las cámaras por temas de 

seguridad, especialmente las ubicadas en la calle santísimo Cristo? puede ser 

que no se necesite permiso. entonces tendría que haberse realizado una 

comunicación? Hay comunicación para activarlas? en caso de que... es para 



 
 

 

establecer la verdad, en caso de que no, las declaraciones de 2022 habrán sido 

una falta a la verdad. Espero se responda. 

 

Tengo una pregunta sobre los hechos acontecidos en el campo municipal de Quart 

de Poblet, de cuando data la última inspección, revisión o actuaciones 

similares sobre el estado del campo Municipal y especial la parte que se ha 

visto afectada recientemente, sin tener en cuenta el informe recibido este 

año. 

 

Una última pregunta, sobre autobús del día 1 de noviembre, que conectará a 

diversas partes del municipio debido a la festividad del día de Todos los 

Santos. Agradecemos y valoramos positivamente que se ha incluido el Barrio San 

Jerónimo y el Barrio del Cristo, pero por qué no hay una conexión con el 

Barrio de San José? 

 

Sra. Presidenta 

 

Gracias Mario, ahora os contesto a todos juntos, vale? 

Siva también habías levantado la mano 

 

Sra. Siva León (VOX) 

 

Buenas tardes, VOX Quart de Poblet en su programa electoral municipal de esta 

legislatura propone la creación de un retén permanente de Policía Local en el 

Barrio del Cristo, de instalación de cámaras de vigilancia 24 horas en todo el 

municipio. Por lo tanto, desde VOX Quart de Poblet, con el fin de erradicar 

actos vandálicos y sea quien sea la víctima, rogamos al equipo de gobierno 

socialista que tomen las medidas oportunas para que las cámaras que hay 

instaladas en el Barrio del Cristo funcionen correctamente. Gracias 

 

Sra. Presidenta 

  

Belén, también habías levantado la mano?  

 

Sra. Belén Martínez (VOX) 

 

Rogamos y necesitaríamos saber qué eventos se han preparado para los días 4 y 

5 de noviembre durante la celebración de la fira de Turisme de l'Horta Sud, 

para visibilizar la distinción otorgada por la Conselleria de Innovación, 

Industria, Comercio y Turismo como fiesta de interés turístico autonómico.  

 

Sra. Presidenta 

 

Perdona Belén no te he entendido, el ruego es? 

 

Sra. Belén Martínez (VOX) 

 

¿Qué actos se van a realizar para utilizar el otorgamiento que se ha hecho a 

la passetjà de septiembre? 

 

Sra. Presidenta 

 

Pero lo del 4 y 5 de noviembre, que tiene que ver eso con lo de la 

declaración. 

 

Sra. Belén Martínez (VOX) 

 

El 4 y 5 de noviembre, está la fira, durante ese tiempo, esos dos días se van 

a hacer algunos actos para poder visibilizar el reconocimiento. 

Y en segundo lugar, saber si en Quart de Poblet van a ser acogidos inmigrantes 

procedentes de la isla del Hierro, y en caso afirmativo, pues poder tener 

claricidad y conocimiento de si tienen antecedentes o no penales para poder 

convivir con nosotros. 

 

Sra. Presidenta 



 
 

 

 

Más preguntas, Javi Soler o Raúl 

 

Sr. Raúl Esteban (PP) 

 

En el pleno del 24 de julio del 23 le formulamos a la señora alcaldesa un 

ruego que solicitábamos la limpieza de contenedores y que se pusiera remedio a 

los problemas de limpieza que estaban produciendo en el municipio. A lo que la 

señora alcaldesa, nos contestó que eran conscientes del problema que se estaba 

generando y que en breve iba a dar una solución. Hemos traído unas fotos que 

aportamos 

 

Sra. Presidenta 

 

Ruego o pregunta, por favor. 

 

Sr. Raúl Esteban (PP) 

 

Las fotos simplemente para dejar constancia, la pregunta, ¿qué se esta 

haciendo desde aquella fecha? que hemos hecho? que medidas si se han tomado, 

porque evidentemente yo creo que el pueblo, todos somos conscientes de que 

realmente la situación no solo no ha mejorado, sino que visiblemente ha 

empeorado. 

 

Sra. Presidenta 

 

alguna pregunta más? si, Javier. 

 

Sr. Francisco Javier Soler (PP) 

 

En el pleno del 24 de julio, quisimos dejar constancia del acuerdo que se 

llegó en la Comisión de Hacienda, en el cual desde el equipo de gobierno se 

nos aseguró que una vez transcurrido el tiempo preceptivo por parte del 

ayuntamiento, se iba a realizar un recurso para que se pueda revertir la 

devolución de la ayuda que dio este consistorio a los autónomos, como ayuda 

COVID. A fecha de hoy ya casi noviembre, los autónomos han devuelto la citada 

subvención, pero seguimos sin saber nada de cómo se va a solucionar el tema. 

Ya sabemos cómo se va a revertir dicha incidencia? recordarles que desde los 

servicios municipales se animó a dichos autónomos a presentar la subvención, y 

se les confirmo que ambas subvenciones, eran compatibles, cosa que podemos 

atestiguar con los diferentes mails enviados desde este ayuntamiento a los 

autónomos. Gracias  

 

Sra. Presidenta 

 

Gracias Javier, alguna pregunta más? 

Vale, pues voy a intentar contestar a todas, vale? Vamos por partes a ver 

supuesta presunta agresión homófoba, cámaras de vigilancia, etc. en el barrio 

del Cristo. Estas cámaras he de informarle que se encuentra en el término 

municipal de Aldaya, no pertenece al término municipal de Quart de Poblet y la 

Mancomunidad a día de hoy no tiene la delegación de la competencia, tanto en 

materia de instalación de cámaras, como ni de seguridad ni de tráfico. Por lo 

que el municipio es el responsable, en este caso o bien el de Aldaya o Quart, 

en este caso es Aldaya  de gestionarlas. Lógicamente estamos en contacto los 2 

ayuntamientos, obviamente tanto Aldaya como Quart de Poblet, y en el momento 

en que se lo requieran las cámaras obviamente por parte de algún juzgado pues 

se les facilitará como no podía ser de otra manera. Desde el primer momento 

tanto ayuntamientos como compañeros de la mancomunidad hemos estado 

continuamente hablando con la víctima. Yo, personalmente, en varias ocasiones, 

le hemos ofrecido asesoramiento jurídico en materia de delitos de odio, le 

hemos ofrecido también diversas cuestiones que por ejemplo tenemos en la 

Conselleria, que se puso en marcha la legislatura pasada, el proyecto orienta, 

que asesora de manera amplia en todo lo que tiene que ver con delitos de odio, 

y bueno estamos en todo momento acompañándole y mostrándole nuestro apoyo. 



 
 

 

Como digo el tema de las cámaras tendrá que ser el Ayuntamiento de Aldaya, ya 

que pertenecen a su término municipal. 

 

Respecto a lo que me comenta en el campo de fútbol, las últimas revisiones que 

hicimos en el campo de fútbol, creo recordar que en 2015 fue el cambio de 

cubierta, porque recuerden que las gradas en ese momento se hizo un retirado 

de la cubierta para eliminar la toxicidad del micro cemento que aún tenían en 

las gradas. En ese cambio en 2015, ningún informe indicaba ningún tipo de 

falta de seguridad en ese momento en las gradas. En 2021 también hicimos una 

última intervención que también certificó que la instalación cumplía, en ese 

momento se hizo una intervención de la retirada de un pilar en el centro 

andaluz. Y como digo no es hasta septiembre 2023 cuando tenemos conocimiento a 

raíz de un informe que pedimos para instalar placas fotovoltaicas en la grada 

del campo de fútbol, cuando se nos advierte de que había graves cuestiones de 

seguridad que teníamos en todo momento que cumplir las indicaciones que se nos 

han dicho que era el perimetral parte campo de futbol y también parte de la 

vía pública, en este caso la acera del margen izquierdo, y así hemos hecho. 

Seguiremos cumpliendo con las indicaciones que nos den la oficina técnica y 

las empresas que así nos lo hagan saber. En estos momentos, bueno llevamos ya 

un tiempo iniciando los trámites para que la empresa retire la parte del techo 

de la cubierta y poder continuar con la actividad normal de la Unión Deportiva 

Quart. Estamos en paralelo también trabajando con una redacción de un proyecto 

para poder acometer las obras estructurales de la grada. 

 

Respecto al autobús que se pone en marcha el día de todos Los Santos, el 1 de 

noviembre, comenta el ruego de que podamos incluir el barrio San José. Lo 

estudiaremos para las próximas ediciones, el próximo año lo tendremos en 

cuenta, vale. 

 

Sr. Mario Aráez (QUART ENTRE TOTES) 

 

Perdona era una pregunta de por qué no estaba incluido, pero entiendo de que 

se va a intentar...  

 

Sra. Presidenta 

 

Exacto, lo estudiaremos el año que viene.  

 

Respecto, Siva también me comentabas en un poco lo mismo, el ruego de las 

cámaras de barrio del Cristo, también, recuérdamelo. Perdona.  

 

Sra. Siva León (VOX) 

 

Que las que hay instaladas en el Barrio del Cristo funcionen correctamente. 

 

Sra. Presidenta 

 

Vale, digo un poco lo mismo que Mario, amplio un poquito la información. Hay 

dos tipos de Cámara, unas son las cámaras de vigilancia que sí que tienen que 

estar, tenemos que pedir una autorización todos los ayuntamientos que las 

instalemos enfocando a vía pública, no en edificios municipales, a Delegación 

de Gobierno. Luego hay otro tipo de cámaras, que son las cámaras de control de 

tráfico que esas no hace falta que pidamos ningún permiso, no obstante como 

bien le he comentado al señor Mario, estas cámaras en cuestión pertenecen el 

término municipal de Aldaya y no somos nosotros los que la gestionamos 

directamente. 

 

Respecto a lo que me comentas de la feria de turismo. Sí que hay previsión, ya 

veremos a ver qué pasa porque no depende de nosotros, de que la mancomunidad 

celebre en QUART DE POBLET este próximo fin de semana, está un poquito en el 

aire aún ya veremos que pasa, la segunda feria de turismo comarcal. Para poner 

un poco en valor toda la oferta turística que tenemos todos los municipios de 

la comarca de l'Horta Sud, que es mucha. Y para tratar de trabajar de forma 

coordinada, intentar captar un poco esa oferta turística que tenemos todos los 

municipios.  



 
 

 

 

Y al hilo de lo que dices de la de la declaración de interés turístico de la 

Passejà, de los Clavaris de Sant Onofre, he entendido. Pues nos alegramos 

igual, ya teníamos una declaración institucional de la declaración de interés 

autonómico de la Passejà de Quart de Poblet, que la noticia la dio la anterior 

alcaldesa, Carmen Martinez, antes de la fiesta de la Passejà del 9 Octubre. 

Bueno por supuesto nos alegramos de esta segunda declaración, pero sí que es 

verdad que nos sorprendimos un poco de esa doble declaración de una misma 

fiesta, pero bueno en cualquier caso todo lo que sea poner en valor la fiesta 

de la Passejà de Sant Onofre, es bienvenido por supuesto.  

 

Respecto a lo que comentas de la isla del hierro bueno pues no tenemos ninguna 

constancia también he visto como todos los vecinos y vecinas declaraciones de 

la delegada del gobierno Pilar Bernabé, y no tenemos constancia de que aquí en 

Quart de Poblet vaya a venir ninguna persona. En cualquier caso somos un 

municipio de acogida, somos un municipio respetuoso, tolerante y humanitario, 

y si tenemos que coger algún menor, alguna persona refugiada así lo haremos 

por supuesto con muchísimo orgullo. 

 

Y respecto al ruego de Raúl, respecto a la basura y contenedores, Bartolomé te 

puede ampliar un poquito más toda la información de todo el trabajo, que la 

seguro que estamos haciendo en materia de contenedores. Lógicamente es una 

cuestión que va más allá de de la parte institucional, tiene que ser una 

cuestión que todos los vecinos y vecinas nos creamos, todos tenemos que ser 

conscientes de que nuestro entorno, nuestro municipio se tiene que mantener 

limpio, eso pasa por un civismo de todas y todas y lógicamente el 

Ayuntamiento. Pues le aseguro que este señor y yo, nuestra mayor pesadilla es 

que todas las islas de contenedores se mantengan limpios en la medida de lo 

posible, si que es verdad que hay determinadas zonas, determinadas islas, 

también en determinados momentos de recogida de trastos y enseres mayores que 

no se bajan cuando tocan y que generan pues molestias también, y le seguro que 

estaremos al pendiente y no cejamos en el empeño. 

 

Y por último respecto al ruego, Javi, en el tema de autónomos, estamos 

trabajando en ello para incorporar una ayuda a los autónomos en los próximos 

presupuestos. Porque como le digo, no fue una  nuestra, nosotros lo aprobamos 

en el Pleno una ayuda que pensábamos que teníamos que estar al lado de 

autónomos y autónomas, en un momento muy difícil para ellos y ellas. Y bueno 

la sorpresa ha sido por parte de toda la corporación, entendíamos que la 

cuantía menor era la cuantía municipal y esa era la que había que devolver los 

autónomos. Estamos trabajando para incorporar una nueva ayuda pueda resarcir 

las molestias ocasionadas en los próximos presupuestos de 2024, que 

conoceremos en el próximo Pleno, en el que los invito a venir, esperemos que 

no sea tan largo como el de esta noche.  
 

14. COMUNICACIONS 

Queda assabentat el Ple de l'Ajuntament de: 
 
- Sentència núm. 468/2023, de data 29 de setembre de 2023, del Tribunal Superior de 
Justícia de la Comunitat Valenciana, Sala contenciosa administrativa, Secció Primera, 
que desestima el recurs d'apel·lació núm. 287/2021, interposat per l'Ajuntament de 
Quart de Poblet contra la sentència núm. 86/2021, de 15 de març, dictada pel Jutjat 
contenciós administratiu número Quatre de València en el recurs contenciós 
administratiu ordinari número 270/2019; confirma la sentència apel·lada i condemna a 
l'apel·lant al pagament de les costes processals d'aquesta segona instància, l'import 
de la qual es limita per la Sala fixant-ho en la xifra màxima total de 1.000€, a favor de 
la part apel·lada. 
- Escrit del Delegat d'Economia i Hisenda, President del Consell Territorial de la 
Propietat Immobiliària de València, comunicant en compliment del que s'estableix en 



 
 

 

l'Orde EHA/2386/2007, de 26 de juliol, del Ministeri d'Economia i Hisenda que 
determina el procediment de la designació de representants de les entitats locals en 
els Consells Territorials de la Propietat Immobiliària, que els Ajuntaments que 
ostentaran aquesta representació en el Consell de la Província de València, són els 
d'ALFAFAR, TORRENT i VILLAR DEL ARZOBISPO. 
- Publicació BOP núm. 194 de data 5-10-2023, anunci de l'Ajuntament de Quart de 
Poblet sobre la declaració de béns i activitats per cessament de membres de la 
Corporació (Eleccions Locals 2023). 
- Publicació BOP núm. 194, de data 5-10-2023, anunci de l'Ajuntament de Quart de 
Poblet, sobre la declaració de béns i activitats per presa de possessió de membres de 
la Corporació. (Eleccions Locals 2023). 
 
I no havent-hi més assumptes que tractar, sent les vint-i-dues hores i trenta minuts del 
dia trenta d'octubre de dos mil vint-i-tres, la Sra. Alcaldessa va alçar la sessió, que jo, 
el Secretari, certifique. 


